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Aģitācija + propaganda = 
mārketings!

M EDIJU ZIŅA: Izkontrolēt politisko aģitāciju internetā ir praktiski 
neiespējami, tāpēc vispār vajagot noņemt jebkurus ierobežo-
jumus aģitācijai, propagandai un mārketingam. Tā savā ikne-
dēļas preses konferencē paziņoja Aivars Lembergs (“Latvijai 

un Ventspilij”), komentējot ziņas, ka Korupcijas novēršanas un apkaroša-
nas birojs (KNAB) komunicē ar lielāko sociālo tīklu turētājiem jautājumā 
par partiju reklāmas kampaņām internetā un ka neveiksmīgas sadarbī-
bas rezultātā Latvijā varētu būt nepieciešams tiesas spriedums sociālā 
tīkla “Facebook” bloķēšanai. (LETA, 9.III, 2018)

Jau par pirmajā teikumā pausto smagos noziegumos apsūdzētais 
republikas nozīmes pilsētas galva var saņemt apaļu desmitnieku un sēs-
ties pašapmierināti krēslā, uzkost iecienīto biezpienmaizīti un iestrēbt 
pāris malkus no mājās gatavotās kafijas, kas ir viņa pazīstamajā termosā. 
Jā, diemžēl joprojām daudzi neatšķir šauro starpību starp aģitāciju, propa-
gandu un mārketingu virtuālā vidē, jo to ir viegli sajaukt un uztvert bieži 
vien kā pašsaprotamu informāciju, jo, redz, “ja jau viņš tā saka, tad jau tā 
arī vien būs”. Administratīvais resurss un tā izmantošana savu personis-
ko vajadzību (lasi – rādīšanu tikai pozitīvā gaismā) apmierināšanai ir kā 
zivju ķesele, ar kuru smelt iedzīvotāju uzticības kredītu un vēlētāju balsis. 
Vienalga, ko muldēt, ka tikai atkal būt redzamam priekšā un pakaļā. Tas 
nav absolūti nekas jauns, taču šodien šīs metodes ir padarītas šķietami 
nevainīgākas, bet patiesībā – daudz agresīvākas, plašākas un, jā, iedzīvo-
tāju kā nodokļu maksātāju apmaksātas aktivitātes. 

Nesen neatkarīgais pētnieciskās žurnālistikas centrs “Re:Baltica”, kura 
vārda piesaukšana pašvaldības ēkā un tās vadībā esošu personu klātbūt-
nē ir absolūts tabu, publiskoja apjomīgu pētījumu. Precīzāk sakot, tikai 
aisberga virspusi. Proti, Rīgas mēra Nila Ušakova popularitātes celšanai 
trīs gados ir iztērēti vismaz 8 mlj. eiro rīdzinieku naudas, par šiem līdzek-
ļiem uzpērkot medijus, nodarbinot partijas “Saskaņa” jaunatni, finansējot 
“štata piketētājus” un izvēršoties sociālajos tīklos. Šķiet, pilnīgi pazīstama 
aina, vai ne? Tieši tā – tāpat kā Ventspilī!

Pirmkārt, ar mediju uzpirkšanu Ventspils pilsētā lielu problēmu nav, 
jo visi jau gadiem ilgi ir nopirkti. Iepriekš jau publiski vairākkārt izskanē-
jis, kurš savulaik pastarpināti ir nopircis gan vietējo laikrakstu, gan lokālo 
televīziju. To, cik milzu summas no pašvaldības budžeta ieripo abu medi-
ju kontos kā pilsētas pasūtījums. Tas, saprotams, ļauj ērti apiet ierobežo-
jumus par tā saucamo pašvaldību avīžlapu izdošanu, kur nedrīkst “zīmē-
ties”, bet šādā ceļā vari ērmoties, cik uziet. Caur abiem šiem kanāliem 
gadiem ilgi rullē personības kults, biezā slānī gāžas aģitācijas straumes 
un dārd propagandas salūts. Bet vai pašvaldība kādreiz ir atklājusi, ka lie-
lākā daļa no tajā publicētās informācijas ir apmaksāta, un to, cik tā par 
to visu ir samaksājusi? Tas nekad nenotiks, kamēr pilsētu vadīs smagos 
noziegumos apsūdzēta persona ar ierobežotu rīcību pašvaldības vadībā. 
«Nosegts» ir viss – ziņu informatīvie materiāli, raksti, intervijas utml.. Par 
tiesvedībām un apsūdzībām – ne vārda. Par problēmām tikai tad, ja par 
to sāk publiski šūmēties pilsētnieki, bet jo īpaši, ja ir izdevīgi atgādināt 
par sevi un personības kultu. Konstruktīvs dialogs neizskan ne vietējos 
medijos, ne pašā domē. Kā anekdote ventspilnieku acīs ir ķēmošanās 
ar rubriku, kurā pilsētas galva atbild uz izdomātiem iedzīvotāju jautāju-
miem. Pirmkārt, jautājumi ir pilsētai tikai pozitīvi, otrkārt, politisko opo-
nentu un lēmumu zākāšana valstiskā līmenī, spodrinot paša pārstāvētās 
ZZS spalvas, treškārt, paužot viedokli un skaidrojot pilnīgi jebkādu jautā-
jumu, kuriem bieži vien nav itin nekāda saistība ar Ventspils pilsētu un 
ventspilnieku dzīvi. Tieši tas pats attiecināms uz aktivitātēm interneta 
mediju vidē, konkrētāk – sociālajos medijos. Šķietami vesela komanda 
algota, kas ar to nodarbojas gan tieši, gan slēpti. Vai kāds jau ir piemirsis, 
kādā paranoiskā izmisumā sociālie tīkli pārpludināja “retvīti” un “šāres” 
par katru nieku, kas pilsētā labs noticis un kas to ir paveicis? Cik izmaksā 
uzturēt pseido-portālus un lapas, kurās lasāma tikai slavinoša informācija 
par konkrētu personu? Tuvojas Saeimas vēlēšanu laiks, un propagandas 
mašīna sāk sist atkal. Viedokļa virsrakstā izteiktā formula patiesi precīzi 
ilustrē to, pēc kāda principa pašlaik dzīvo pašvaldības tēvi. To visu vents-
pilniekiem der likt aiz auss un kļūt aktīvākiem, prasot pašvaldībai skaid-
rot un paskaidrot katrus tēriņus, jo tā galu galā ir tieši mūsu, pašu vents-
pilnieku, sapelnītie nodokļi. Vai ventspilnieki maz zina, kur un kā vispār  
tiek tērēti domes budžeta līdzekļi un kādiem (patiesajiem) mērķiem? Vai 
mūsu kā nodokļu maksātāju nauda aiziet tikai par skaisto iesaiņojumu jeb 
arī par īstu saturu – patiesību? 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”
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Pirms gada – 5.aprīlī –  Vents-
pilī darbu sāka labdarības 
organizācija biedrība “Vents-
pils uzplaukumam”. Tās mēr-
ķis ir atbalstīt organizācijas, 
kuras aktīvi iesaistās prob-
lēmu risināšanā Ventspilī un 
Latvijā, pasākumus, kas ceļ 
latviešu nacionālo pašapzi-
ņu, aktivitātes, kas veicina 
jauniešu motivāciju izvirzīto 
mērķu sasniegšanā, un, pro-
tams, sniegt atbalstu lieliem 
un maziem ventspilniekiem, 
kuri nonākuši grūtībās. Tikai 
viena pastāvēšanas gada 
laikā biedrība šiem mērķiem 
jau novirzījusi  vairāk kā 200 
tūkstošus eiro. 

Ventspils ostas uzņēmēji 
labdarībai gada laikā ziedojuši 
vairāk kā 200 000 eiro

Latvijā iedzīvotāju skaits jau padsmito gadu tikai sarūk. Cilvēki dodas labākas dzīves meklējumos, 
jo īpaši jaunākas paaudzes iedzīvotāji: no laukiem uz lielajām pilsētām, no lielajām pilsētām un 
laukiem – uz galvaspilsētu, vai vispār projām, emigrācijā. Tāpēc nav brīnums, ka sarūk kā jaunu 
ģimeņu skaits, tā arī dzimstības rādītāji, un līdz ar to – bērnudārzu un skolu skaits, jo īpaši reģio-
nos. Tas atstāj būtisku iespaidu arī uz augstskolā studējošo skaitu. Viena no reģionālajām augstākā 
līmeņa mācību iestādēm ir Ventspils Augstskola (VeA), kurai arī sīvi jācīnās par studentu piesaisti 
no savas apkārtnes, galvaspilsētas, citiem reģioniem un ārvalstīm. Šajā mācību gadā VeA vērojams 
neliels studējošo skaita pieaugums, tomēr kopumā vēl tāls ceļš priekšā, lai sasniegtu pirms vairā-
kiem gadiem sasniegto augstāko rādītāju.

B 
iedrības valdes locekle Inga Antāne 
uzsver, ka labdarības projekti Ventspilī 
finansiāli ir atbalstīti jau daudzu gadu 
garumā. Par to ventspilnieki var pateikties 
virknei Ventspils ostā strādājošu komerc-

sabiedrību, tai skaitā AS “Ventbunkers,” AS “Baltijas 
ekspresis”, AS “Unifreight Logistics”, AS “Ventspils 
tirdzniecības osta”, AS “Kālija parks”, SIA “Nord Natie 
Ventspils terminals” un vēl citām. Katru gadu uzņē-
mēji ziedojuši daļu no savas peļņas, nevis to sada-
lot dividendēs, bet nesavtīgi palīdzot tiem, kuriem 
palīdzība tai brīdī bijusi nepieciešama visvairāk. Ir 
palīdzēts ģimenēm, kurās ir bērni ar speciālām vaja-
dzībām, materiāli nodrošinot vasaras nometnes, 

sniegta plaša finansiāla palīdzība Bērnu slimnīcas 
fondam, kā arī atsevišķām ģimenēm, lai nodrošinā-
tu medicīnisko palīdzību ārkārtas nepieciešamības 
gadījumos. Materiāli palīdzēts gan augstas klases 
profesionālajiem sportistiem, gan bērnu un jaunie-
šu sportam, sniegts liels materiāls atbalsts dzīvnie-
ku patversmēm un citādi līdzēts tiem, kuriem palī-
dzība bijusi patiešām vajadzīga. Pagājušajā pavasarī 
uzņēmēji apvienoja labdarībai paredzētos resursus, 
un biedrība “Ventspils uzplaukumam” kļuva par to 
instrumentu, ar kura palīdzību ātri un efektīvi izvēr-
tēt un izlietot ziedojumiem piešķirtos līdzekļus vis-
labākajā veidā. 

Augstskolas cīnās par studējošo 
piesaisti. Arī Ventspilī

A 
ugstskolu Latvijā ir daudz – 16 valsts 
un 13 privātās augstskolas. Vairāk vai 
mazāk, taču visas savstarpēji ļoti konku-
rē vairāku iemeslu dēļ. Viens no būtis-
kākajiem iemesliem ir fakts, ka daudzas 

augstskolas piedāvā līdzīgas un līdzvērtīgas studiju 
programmas. VeA darbojas Ekonomikas un pārvaldī-
bas, Tulkošanas studiju un Informācijas tehnoloģiju 
fakultāte, piedāvājot kopumā 14 bakalaura, maģis-
tra un doktora līmeņa studiju programmas. Pluss ir 
tas, ka studiju programmas profilē atbilstoši nākot-
nes prognozēm un virzieniem, kuros pilsētas vēlas 
attīstīties. Piemēram, informācijas un komunikāciju 
tehnoloģiju (IKT) jomā. Ventspilī darbojas šīs noza-
res lielāki un mazāki uzņēmumi, kuriem ļoti trūkst 
šīs jomas speciālisti. Neskatoties uz to, Centrālās sta-
tistikas pārvaldes dati liecina, ka nodarbināto skaits 
pēdējos gados pieaudzis līdz 31,3 tūkst. darbinie-
ku IKT nozarē, bet uzņēmumu skaits sasniedzis 6,5 

tūkst. Savukārt IKT sektora pievienotās vērtības īpat-
svars ietekmē uz IKP pēdējos gados pastāvīgi pieau-
dzis, sasniedzot jau 4,7%.

DOMĀ PAR REĢIONĀLO IKT AUGSTSKOLU
Arī Ventspils dome sapņoja, ka gadā VeA absolvēs 

savs simts jauno speciālistu, taču pagaidām to skaits ir 
vēl salīdzinoši ļoti pieticīgs. Turklāt jāņem vērā tas, ka 
Latvija nacionālās attīstības plānā izvirzījusi uzstādīju-
mu, ka gadā valstij vajadzīgi līdz 3000 IKT speciālistu. 
VeA ir būtiski jāsaspringst šajā jautājumā, jo Ekonomikas 
ministrija (EM) nākusi klajā ar ideju – lai nozarei nodro-
šinātu nepieciešamos 3000 IKT speciālistus gadā, piedā-
vā reģionālās IKT augstskolas izveidošanu, kurā studētu 
apkārtējo valstu studenti. Ja šī iniciatīva tiktu atbalstīta, 
šāda augstskola varētu sākt darboties jau 2020. gadā. 
Cik konkurētspējīga tad būs VeA un citas, jo īpaši reģio-
nālās augstskolas?
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Šonedēļ sniegpulkstenīšu talka
Sestdien, 7.aprīlī, Ventspils pilsētā notiks 
ikgadējā sniegpulkstenīšu stādīšanas talka. 
Tā šoreiz norisināsies Dzirnavu laukumā. Arī 
šoreiz talkā varēs piedalīties ikviens inte-
resents. Dzirnavu laukumā varēs stādīt jau 
sagatavotus stādus, gan arī pašu līdzpa-
ņemtos stādiņus. Viss talkai nepieciešamais 
būs uz vietas. Pirmās divas sniegpulkstenī-
šu stādīšanas talkas notika Renķa dārzā, kas 
divu gadu laikā tika papildināts ar teju 2000 
sniegpulkstenīšu stādu ceriem. Pērn, uzstā-
dot Ginesa rekordu, iespaidīgā talka notika 
Sarkanmuižas pļavā.

Gumijas segums zem visām 
rotaļu iekārtām
Ventspils galvenajā Bērnu pilsētiņā šovasar 
būs ieklāts īpašais triecienu absorbējošais 
gumijas segums zem visām rotaļu iekār-
tām, tā pabeidzot jau pagājušajā gadā iesāk-
tos darbus. Vēl bija atlikušas iekārtas, zem 
kurām līdz šim esošais pamats bija smil-
šu segums. Kopumā triecienu absorbējošo 
gumijas segumu ieklās zem rotaļu iekārtām 
1662 m2 platībā. Būvdarbus paredzēts veikt 
līdz jūnijam.

Atsāk iekārtot veloceliņu 
pie Būšnieku ezera
Ņemot vērā labvēlīgos laika apstākļus un arī 
to, ka strauji tuvojas jaunā vasaras un tūris-
ma sezona, atsākušies veloceliņa iekārtoša-
nas darbi pie Būšnieku ezera. Notiek aktīva 
grants seguma virskārtas atjaunošana velo-
celiņam apkārt Būšnieku ezeram posmā no 
centrālās peldvietas līdz Staldzenes ielai, kā 
arī uzsākti grants seguma uzlabošanas darbi 
izveidotajam meža veloceliņam. Kā informē-
ja “Komunālajā pārvaldē”, maija beigās, līdz 
ar jaunās velosezonas sākumu veloceliņš būs 
pabeigts pilnībā.

Pirmā Ventspils jauniešu 
gada balva
Šogad pirmo reizi Ventspils pilsētā tiks 
pasniegts jauns apbalvojums – jaunie-
šu gada balva, kurai dots nosaukums «9 
personības». To pasniegšana norisinā-
sies maijā. Iniciatīvas autori ir Ventspils 
skolu Prezidentu klubs, kurā apvienojušies 
Ventspils izglītības iestāžu skolēnu pašpār-
valžu līderi. Balvas mērķis ir apzināt un 
apbalvot Ventspils aktīvākos jauniešus, jau-
niešu neformālās un formālās organizācijas 
un jauniešu atbalstītājus, kā arī veiksmīgā-
ko skolēnu mācību uzņēmumu. Kopumā būs 
deviņas nominācijas.

Iespēja maksāt avansā
Arī šogad tiem ventspilniekiem, kuriem ir 
ierobežotāka rocība, pastāv iespēja rūpīgi 
plānot savu budžetu un veikt avansa maksā-
jumus vasaras mēnešos, lai mazinātu mak-
sājumu apmēru apkures sezonas laikā, atgā-
dina PSIA “Ventspils siltums”. Tas nozīmē, ka 
vasarā klients pēc savas izvēles var veikt tik 
lielu priekšiemaksu, kādu pats vēlas, tā vei-
dojot naudas līdzekļu uzkrājumu un atvieg-
lojot tēriņus par apkuri ziemā.

Atsāk vasaras sezonas 
autobusu reisus
Sākot no 1. aprīļa ir atjaunoti pilsētas autobu-
su maršrutu sezonālie reisi uz Akmeņdzirām 
(kursēs ziemas reisa vietā), “Kurzemi”, 
Briežu dārzu un laivu bāzi Staldzenē, infor-
mē PSIA “Ventspils reiss”. Sīkāku infirmāciju 
par autobusu kustības laikiem jāmeklē auto-
busu pieturvietās.

VENTSPILĪ

Pēc neliela, taču nepārtraukta Ventspils pilsētā reģistrētā bezdarba līmeņa darbspē-
ja vecumā pieauguma vairāku mēnešu garumā, tas marta trešajā nedēļā pirmo reizi 
apstājās, bet Lieldienu nedēļā pirmoreiz pat sāka sarukt. Lieldienu nedēļā bezdarba 
līmenis pilsētā bija 4,7%, kas ir par 0,1% mazāk nekā pirms nedēļas. Tā, atsaucoties 
uz Nodarbinātības valsts aģentūras (NVA) Ventspils filiāles datiem, liecina pašvaldī-
bas publiskotā informācija.

Bezdarba līmeņa kāpums pirmo reizi  
pusgada laikā apstājies un sācis samazināties

N 
edēļas laikā bezdarbnieku rin-
das samazinājušās par 21 per-
sonu, tomēr bezdarbnieku 
kopējais skaits vēl saglabājas 
nedaudz virs tūkstoša – 1004 

personas. Līdz šim reģistrētā bezdarba līme-
nis darbspējas vecumā Ventspils pilsētā bija 
ar nelielu, taču pieaugošu tendenci palieli-
nāties. Rudens otrajā pusē bezdarba līme-
nis bija vēl tikai 4,0%, taču tad dažādu fak-
toru ietekmē pakāpeniski atkal pieauga. 
Proti, nepilnu četru mēnešu laikā vērojams 
kāpums par 0,8% līdz 4,8%. Ja vēl novem-

bra otrajā pusē reģistrēti bija 860 bezdarb-
nieki (tieši pirms deviņiem mēnešiem – jūli-
ja beigās – bezdarbnieku skaits bija 931 
persona), nepilnu četru mēnešu laikā viņu 
skaits pieauga par vidēji 170 cilvēkiem un šī 
gada marta pirmajā pusē sasniedza augstā-
ko atzīmi – 1030 personas.

Zemākais reģistrētā bezdarba līmenis darb-
spējas vecumā republikas nozīmes pilsētās 
joprojām ir galvaspilsētā Rīgā, kur šis skait-
lis saglabājies nemainīgi 3,2%. Turpat seko 
Valmiera ar 3,5%, nedaudz tālāk ar 3,7% ir 
Jelgava. Pirms Ventspils priekšā ir arī Jūrmala 

ar 3,9%. Aiz Ventspils seko Jēkabpils (6,3%), 
Liepāja (6,5%), Daugavpils (8,1%) un Rēzekne 
(10,3%). 

Kā informē pašvaldība, NVA Ventspils filiāles 
datu bāzē bija pieejamas 162 brīvas vakances, 
taču, kā jau vairākkārt iepriekš ziņots, skaitļi ir 
viens, bet iespējas – otrs. Lai kā pilsētas vadī-
ba akcentē to, cik ļoti daudz ir brīvo vakanču, 
tomēr lielākā daļa prasa specifiskas zināšanas 
un prasmes, lai uz darba vietu varētu preten-
dēt ikviens strādāt gribētājs. Skaitliski joprojām 
vislielākais deficīts ir pēc rokas lokmetinātā-
jiem, kur ir brīvas 25 vakances. Tāpat arī būv-
konstrukciju montētājs (12), betonētājs (11), 
metālapstrādes darbgaldu operators (10), zivju 
apstrādātājs (9), metāla konstrukciju atslēdz-
nieks (8), metāla būvkonstrukciju montētājs 
(8), metāla apstrādes iekārtu operators (9), 
metālapstrādātājs (5) un traktorists (5). Pārējās 
37 profesijas veido 61 darbavietu. 

“Mēs vēlamies, lai Ventspils ir pilsēta, kura 
nav vienaldzīga pret savas pilsētas un arī 
citiem Latvijas iedzīvotājiem, kuri nonākuši 
grūtībās, Cilvēkiem, kuriem palīdzība patie-
šām nepieciešama, tā ir arī jāsaņem! Ventspils 
ostā strādājošie uzņēmumi ar saviem ziedo-
jumiem pierādījuši, ka cilvēcība un līdzpār-
dzīvojums viņiem nav tikai vārdi. Kad valsts 
un attiecīgās pašvaldības struktūras novēršas, 
mēs palīdzam un palīdzēsim arī turpmāk,” 
uzsver Inga Antāne. “Cilvēks izvēlas dzīvoša-
nai to teritoriju, kā pilsētu, tā arī valsti, kurā 
viņš var nodrošināt sev un savai ģimenei cil-
vēka cienīgu dzīvi. Tieši tādēļ ir tik svarīgi 
apvienot spēkus, lai uzveiktu nabadzību un 
panāktu, ka Latvija tiešām kļūtu par pašpie-
tiekamu valsti, kurā mierā, labklājībā un dro-
šībā dzīvo laimīgi cilvēki,” saka Inga Antāne.

Gada laikā dažādiem ar izglītību, literatūru 
un kultūru saistītiem projektiem ziedoti vai-

Ventspils ostas uzņēmēji labdarībai gada 
laikā ziedojuši vairāk kā 200 000 eiro
 turpinājums no 1. lpp.

INGA ANTĀNE: Ir svarīgi 
apvienot spēkus, lai uzveiktu 
nabadzību un panāktu, ka 
Latvija tiešām kļūst par 
pašpietiekamu valsti, kurā 
mierā, labklājībā un drošībā 
dzīvo laimīgi cilvēki.

rāk kā 68 500 eiro. Tajā skaitā  desmit tūk-
stošus eiro saņēmusi Ventspils evaņģēliski 
luteriskā draudze baznīcas jumta rekonstruk-
cijas projekta izstrādei, atbalstītas nometnes 
bērniem no audžuģimenēm, kā arī nometnes 
cilvēkiem ratiņkrēslos. Organizēti arī pasāku-
mi „Pauze” ģimenēm, kurās ir bērni ar īpa-
šām vajadzībām, tādējādi sniedzot iespēju 
īpašo bērnu ģimenēm izbaudīt atelpas brīdi 
no sarežģītās ikdienas.

Sporta pasākumu, tajā skaitā bērnu un 
jauniešu sporta, kā arī dažādu sporta klubu 
atbalstam kopumā piešķirti vairāk kā 56 tūk-
stoši eiro. Savukārt bērnu ar īpašām vaja-
dzībām rehabilitācijai, tai skaitā reitterapijai, 
delfīnterapijai, kanisterapijai, speciāla aprī-
kojuma iegādei un citām ārstniecības vaja-
dzībām kopumā ziedoti vairāk kā 15 tūkstoši 
eiro. Maznodrošinātie un trūcīgie iedzīvotāji, 
kā arī nodibinājumi un biedrības, tanī skai-
tā Ventspils Neredzīgo biedrība, Ventspils 
Invalīdu biedrība, Politiski represēto apvienī-

ba, nometnes organizēšana Pelčos bērniem 
invalīdiem, dzīvnieku pansija “Ulubele” u.c. 
kopumā saņēmuši teju 60 500 eiro. 
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Par valodu, 
kas ved uz 
saprašanos

AR POPULISMU VAR APDEDZINĀTIES
 “Esmu šo vēlējumu ņēmusi vērā, un paldies par bērnībā 

man līdzi doto dzīves gudrību viņai saku līdz šai dienai. To 
pašu esmu atgādinājusi arī savai meitai Natālijai, viņa to ir 
pieņēmusi jau kā neatkarīgās Latvijas apstākļos pašsaprota-
mu, dzīvē un darbā praktiski noderīgu patiesību,” Jeļena tuvās 
un tālākās atmiņas pārcilā saistībā ar Valsts Prezidenta šomē-
nes izsludinātajiem  likumu grozījumiem pārejai uz mācībām 
vidusskolā tikai latviešu valodā, kurai paredzēts noslēgties  
2021./2022. mācību gadā. 

 “Es saprotu, ka ap šo jūtīgo tēmu vēl virmos kaislības, radi-
kāli noskaņotie politiķi centīsies no karstajiem strīdiem priekš 
savām partijām izraust kādu riekšavu populistiska kapitāla. 
Bet, lai cik arī temperamentīgi pret šādu pāreju vai tās sasteig-
tību iebilstu tās lietderīguma noliedzēji un  apšaubītāji, princi-
pā visi viņi – no sirds vai vismaz vārdos – ir vienisprātis: valsts 

Ventspilniece JEĻENA SIDĻAROVIČA dzimusi un 
augusi laikā,  kad dziesmu ar vārdiem krievu 
valodā ”Mana adrese ir – Padomju Savienība!” ne 
vien zināja,  bet ar sajūsmu arī dziedāja  daudzi 
miljoni no pasaules sauszemes sestajā daļā dzī-
vojošajiem lielvalsts pilsoņiem. Padomju armijas 
virsnieka, ukraiņa Nikolaja un Altaja meitenes, 
krievietes  Valentīnas ģimenē dzimusī Ļenočka 
par dzejnieka vārdu atbilstību reālajai situācijai 
pārliecinājusies, bērnības un pusaudzes gados 
dzīvojot un apmeklējot skolu gan Lietuvā un Balt-
krievijā, gan Kazahstānā un pat Vācijas Demokrā-
tiskajā Republikā – visur tur, kur militāro dienestu 
nācies pildīt viņas tēvam. Un it visās šajās vietās 
toreiz pietiekami komfortabli varējis dzīvot, zinot 
tikai, kā bija pieņemts teikt, “lielo un vareno” 
krievu valodu. Visnotaļ atzīstot šo spilgto apzīmē-
jumu pareizumu, Jeļenas māte meitenei tomēr  
nemitējusies atgādināt: tev, pirmkārt jau pašas 
labā, jācenšas iemācīties arī tās tautas valodu, 
kuras vidū nākas dzīvot.

valodu būtu vēlams prast visiem  tās iedzīvotājiem. Tātad 
strīds vairs nav (un īstenībā nekad nav bijis) par to, vai vajag;  
domstarpības ir par to – kad un kādā vecumā tas bērniem un 
jauniešiem jāsasniedz?” Jeļena atzīst, ka šai jautājumā viņai 
pagaidām ir tikai emocionāls vērtējums un arī no pedagoģi-
jas speciālistiem līdz šim dzirdētās atziņas nav viennozīmīgas. 
Viņas galvenā vēlme ir, lai – iedomāti vai pamatoti – iestājoties 
par mazākumtautību bērnu interesēm, politiskās putras maisī-
tāji būtu pietiekami tālredzīgi un nevadītos no viņu pašu šībrī-
ža ambīcijām un nekurinātu naidu starp etniskajām grupām.

BET DZĪVĒ VISS IR ... VIENKĀRŠĀK
“Ja pieaugušie savas atvases nemēģina samāksloti regulēt, 

noskaņot uz savstarpēju pretī stāvēšanu, tās vai citas tautas 
un kultūras pārākuma demonstrēšanu, bērni valodas jautā-
jumu nesāpīgi un efektīvi atrisina paši jau ļoti agrā vecumā, 
varu to apstiprināt ar piemēriem no savas bižainās bērnības,” 
Jeļena atstāsta gadījumus, kā tas sakārtojies, dzīvojot Lietuvā. 

“Neatceros vairs, vai iniciatīva nāca no kāda gudra pieau-
gušā vai to mēs bērniem raksturīgajā taisnīguma izjūtā izdo-
mājām paši. Sētā spēlēties gribējām visi, bet kā lietuviski – 
krieviskajā kompānijā saprasties, lai apmierinātas būtu abas 
puses? Un tad nāca priekšlikums: vienu nedēļu visi runājam 
lietuviski, otru – krieviski. Viegli iztēloties, ka arī tas  kļuva 
par rotaļu elementu: atcerēties, kādā valodā tonedēļ runāt; 
labot nepareizības sarunas biedra valodā; līdz sāpēm vēderā, 
bet bez ļaunuma sirdī smieties par vārdiem, kas otrā valodā 
izklausījās smieklīgi vai ari skanēja līdzīgi, bet ir ar pavisam 
citu nozīmi. Nezinu un neapgalvoju, ka tādas attiecības starp 
dažādu tautību bērniem bija arī citur Lietuvā, bet man no šī 
laimīgā perioda lietuviešu valoda ir palikusi visam mūžam. 
Aizbraucu ciemos pie mātes, kura joprojām dzīvo šajā valstī, 
ostas pilsētā Klaipēdā, un jūtos starp savējiem gan tirgū, gan 
koncertā,” stāsta Jeļena un ar pateicību atceras, ka Lietuvā 
bijis sākums arī viņas angļu valodai, jo tur gadījies brīnišķīgs šī 
priekšmeta pasniedzējs. 

LAIKS LĪDAKĀM, SĒNĒM UN ŠAHAM
“Vēlāk angļu mēli, protams, papildināju un,  jau dzīvojot 

Latvijā, izmantoju kā vienu no darba valodām Dānijas -Latvijas 

kopuzņēmumā. Līdzīgā veidā angļu valoda noder arī tagad, 
kad strādāju tranzīta firmā Ventspilī, kur, starp citu, apgrozās 
arī, kā latvieši saka, “brāļi lietuvieši”. Vasarā ar viņiem kā uz 
Ventspili kuplā skaitā  atbraukušiem tūristiem ir prieks kon-
taktēties atpūtas vietās un atsvaidzināt valodas zināšanas. 
Vēl tāda iespēja varētu būt uz Ventas ledus ziemā, kad viņi 
masveidā pie mums ierodas uz stinšu makšķerēšanu. Bet 
te nu mūsu intereses sezonāli nesakrīt – mēs kopā ar vīru 
Vladimiru,  zvejas kuģa mehāniķi jau vairākus gadus aizrauja-
mies ar vimbu un līdaku ķeršanu. Arī pārsvarā Ventā, reizēm 
vēl Rindā un Engurē, bet tikai vasaras mēnešos. Nekad nebi-
ju domājusi, ka uz  rītausmā kūpošas upes var būt tik skais-
ti, putnu orķestra slavināti  saullēkti... Daba aicina arī rudenī, 
kad mežā smaržo sēnes, bet šim gadalaikam ir cits, rāmāks 
skaistums, kuram cauri aužas nojausma par saltajiem ziemas 
vakariem, kad pašiem un draugiem galdā tiks celts baravi-
ku vai gaileņu vākums. Tad būs laiks arī citam, varbūt gal-
venajam manam vaļaspriekam šaham, kurā pirmos panāku-
mus arī guvu,  mācoties Lietuvā. Ceru, ka varbūt kādreiz radī-
sies izdevība uzspēlēt ar šaha lielmeistari, ventspilnieci Danu 
Reiznieci-Ozolu, kad viņai izgadīsies no ministrēšanas brīvāks 
brīdis un viņa atbrauks uz mūsu pilsētu,” Jeļena apgalvo, ka 
tāds izaicinājums viņai tiešām būtu pa prātam. 

NEPIEZEMĒT BĒRNU VARĒŠANU
Turpinot par valsts valodas  mācīšanu, Jeļena pauž viedok-

li, ka to nevajadzētu pārvērst par piespiedu pasākumu. Viņai 
nav ļoti konkrēta piedāvājuma, kā citādi rosināt šo visnotaļ 
nepieciešamo  iemaņu apgūšanu, it īpaši jau pieaugušiem cil-
vēkiem, bet no savas pieredzes kā vienu no variantiem prob-
lēmas risināšanai nākotnē viņa saskata bērnu iesaistīšanu šajā 
procesā jau ļoti agrā vecumā. 

“Tad to var pārvērst par savdabīgu, aizrautīgu un neuzspies-
tu rotaļu, kurā visam mūžam tiek ieprogrammētas alkas sevis 
bagātināšanai apgūt citas valodas vārdu noslēpumaino mūzi-
ku un ritmu.  Kad tēvu dienesta gaitas aizveda uz Minsku, 
man turienes skolā, pēc tā laika likumiem, baltkrievu valoda 
(tāpat kā Lietuvā lietuviešu un Vācijā – vācu) nebija jāmācās. 
Bet es to centos iegaumēt saskarsmē ar vietējiem vienau-
džiem un, piemēram, līdz pat šim laikam atceros, kā baltkrie-

viski skan šīs tautas dzejnieka Maksima Tanka 
rindas, fonētiski radot pavisam citu asociāci-
ju plūsmu, nekā pierasts dzirdēt krievu valo-
dā. Protams, ja cilvēkam nav slinkums priekš 
sevis šo burvību atklāt,” Jeļenai šķiet, ka tieši 
pašu cilvēku gara kūtrums, nevis pārspīlē-
ti patriotiskā pretošanās valsts piedāvātajam 
mācību režīmam ir tas, kas traucē izglītības 
sistēmas reorganizācijas procesu. Pie tam par 
grūtībām apgūt to vai citu mācību priekšmetu 
izsakās un sūdzas nevis bērni, bet viņu vecā-
ki un vecvecāki, kuri to, acīmredzot,  mēra ar 
savas pieredzes un spēju olekti, un viņiem 
to paveikt varētu būt patiešām problemātis-
ki. Turklāt tiek aizmirsts, ka mazākumtautī-
bu jauniešiem, tāpat kā līdz šim, nebūs liegta 

Jeļena (no labās) studiju gados ģeodēzijas praksē Ļeņingradas apgabalā.
Vladimirs pie stūres automobilim Zaporožec, ko viņa vecāki 
dāvinājuši Sidļaroviču ģimenei, 1979. gads.

Jeļenas vecvecāki un tēva brālis Ukrainā pirms apmēram 
deviņdesmit gadiem.
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Atgriežoties pie iepriekš minētā par stu-
dentu piesaisti, Rīgai ir vieglāk, jo topošie 
studenti galvaspilsētā paliek labprāt un uz 
Rīgu steidz liela daļa reģionu jauniešu. Tādā 
situācijā ir arī VeA. Lai gan Ventspils pilsētas 
dome piedāvā dažādus labumus nākotnei, ja 
vien jaunietis paliek studēt Ventspilī, vents-
pilnieku un Ziemeļkurzemes reģiona jaunie-
šu izvēli par labu Ventspilij gribētos lielāku. 
Līdz ar to VeA ir lieli izaicinājumi gan studē-
jošo skaita būtiskas palielināšanas jautājumā, 
gan kā mainīt domāšanas virzienu un piesais-
tīt reflektantu uzmanību visā Kurzemē, citos 
reģionos, galvaspilsētā un arī ārzemēs.

ASTOŅPADSMITGADNIEKU SKAITS 
STABILIZĒŠOTIES

Paskatīsimies, ko rāda jaunākie publiskotie 
skaitļi. Izglītības un zinātnes ministrijas pub-
licētais pārskats par augstāko izglītību Latvijā 

Augstskolas cīnās par studējošo piesaisti. Arī Ventspilī

Pamatstudijās imatrikulēto studentu skaita izmaiņas pa gadiem
2012/13 2013/14 2014/15 2015/16 2016/17 2017/18

241        240       241      219       186       179

2017. gadā rāda, ka 2017./2018. akadēmiska-
jā gadā studē 81 602 studējošo, kas ir par 2% 
mazāk nekā iepriekšējā akadēmiskajā gadā. 
Studējošo skaita kritumu ietekmējies galve-
nokārt vidusskolas absolventu skaita samazi-
nājums iepriekšējos gados, tomēr, kā uzsver 
IZM, nākotnē augstskolas varēs atkal uzelpot. 
Nākamajos gados 18 gadus veco iedzīvotāju 
skaits stabilizēsies ar nelielu pieauguma ten-
denci, tādēļ paredzams, ka pieaugs arī studē-
jošo skaits.

VeA šī bilance šajā mācību gadā ir ar nelie-
lu, taču pozitīvu bilanci: jauno studējošo skaits 
ir 264 jaunieši, un tas ir par 6% vairāk nekā 
pērn. Tiesa, visā Latvijā kopumā vislielākais 
jauno studējošo skaita samazinājums ir tieši 
pamatstudijās, kas ir par 7% mazāk nekā 
iepriekšējā akadēmiskajā gadā. VeA gadīju-
mā šajā akadēmiskajā gadā pamatstudijās 
imatrikulēto studentu skaits ir par 4% mazāks 
nekā gadu iepriekš un bija 179 cilvēki. Vēl 
2012./2013. un 2014./2015. gadā šis skait-

lis bija 241. Citu valsts reģionālo augstskolu 
vidū šis ir zemākais rādītājs. Savukārt augstā-
kā līmeņa studijās studējošo skaits pat pieau-
dzis par 21%, VeA – iespaidīgi par 35%, kas 
ir otrs lielākais kāpums visā Latvijā. Studējošo 
skaits ir 85 cilvēki.

ĀRVALSTU STUDENTU SKAITS 
PIEAUG

Sarūk pašmāju studēt gribētāju skaits, 
tomēr straujš kāpums vērojams ārvalstu stu-
dentu skaita ziņā, šogad sasniedzot 8806 jeb 
11% no visiem studējošajiem. Pirmais trij-
nieks ir Indija (1233), Uzbekistāna (1116) un 
Vācija (1047). VeA šajā akadēmiskajā mācī-
bu gadā apmaiņas veidā studē 34 ārzemnie-
ki (visvairāk – no Spānijas (8) un Vācijas (7)). 
Kopumā studē 51 ārvalstu students, kopējais 
īpatsvars uz visu studentu skaitu veido 6%. 
Visvairāk studentu ir tieši no Uzbekistānas 
(19), Indijas un Turcijas (pa 7). 

VeA akadēmisko personālu veido pieci pro-
fesori, septiņi – asociētie profesori (6 ir sievie-
tes!), 10 docenti (4 sievietes), 17 lektori (12 
sievietes), 7 asistenti un 28 vadošie pētnieki (7 
sievietes). 46 no 74 ir ar zinātnisko grādu. VeA 
izceļas ar gados jaunu akadēmisko personālu: 
17 cilvēki ir vecumā līdz 39 gadiem, 15 – līdz 49 
gadiem. Pirmspensijas vecumā ir 15 darbinieki. 

Augstskola, kura pagājušajā gadā atzīmēja 
20.gadadienu, ir vēl jauna Latvijas augstākās 
izglītības saimē, kura turpina atgūt savu vārdu 
pēc skaļajiem strīdiem visas Latvijas mēro-
gā, kad VeA darbā kontroli gribēja pārņemt 
Ventspils pilsētas dome. Pēc skaļā skandāla ap 
rektora krēslu jau tajā pašā gadā studēt gribē-
tāju skaits VeA saruka dramatiski. Laikā, kad 
reģionālajām augstskolām no svara ir katrs 
jauns students, šī “publiskā veļas mazgāša-
na” vēl zināmu laiku atstās iespaidu uz pub-
lisko tēlu. 
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Dažu mēnešu laikā jau trešo reizi Ventspils pusē reģistrēts gadījums, kad atklājusies cietsirdīga un nolaidīga iztu-
rēšanās pret dzīvniekiem. Šoreiz Pārtikas un veterinārā dienesta (PVD) inspektori devās Ventspils novada Vārves 
pagasta virzienā, kur kādā mājsaimnicībā atklāts un konfiscēts 21 novārdzināts mājlops, daži no viņiem bija īpaši 
traģiskā stāvoklī.

Kārtējais novārdzināto dzīvnieku 
gadījums Ventspils pusē

Kā 
“Ventspilnieks.lv” skaidroja PVD pārstāve 
Ilze Meistere, konkrētās mājsaimniecības 
saimniece dzīvniekus ilgstoši bija atstā-
jusi pilnīgā novārtā – dzīvniekus nebi-
ja ne pienācīgi ēdinājusi un dzirdinājusi, 

nedz arī citādi par tiem rūpējusies. Būtībā nelaimīgie lopiņi 
ganījās savā nodabā un centās gūt kaut mazumiņu ēdamā, 
kā un kur nu vien spēja... Kā redzams attēlos, dzīvnieki ir tik 
novārguši, ka redzami izspiedušies visi kauli. Daži dzīvnieki 
bija tik sliktā fiziskā stāvoklī, ka nespēkā pakrituši guļ dub-
ļos, nespēdami pašu spēkiem piecelties.

Dienestā informēja, ka saimniecībā izņemtie dzīvnieki ir nogā-
dāti speciālā novietnē, ar kuru Nodrošinājuma valsts aģentūrai 
ir līgums par administratīvās lietas ietvaros izņemto dzīvnieku 
izmitināšanu. Tāpat ir uzsākta arī lietvedība administratīvā pār-
kāpuma lietā. PVD par konstatēto ir informējis arī Valsts polici-
ju, līdz ar to saimnieci, kuras īpašumā ir šie nelaimīgie mājlopi, 
gaida lielas nepatikšanas un naudas sods.

viens kazlēns. Inspektori saimniecības apsekošanas reizē kon-
statēja, ka tās saimniece par dzīvniekiem nav rūpējusies, nemaz 
nerunājot par dzīvnieku labturības pašām elementārākajām pra-
sībām. Daudzi mājlopi jau bija ļoti novārdzināti. Vienu no dzīv-
niekiem pat nācās iemidzināt, jo tam nebija veikta atbilstoša 
veterinārā aprūpe un tā veselības stāvoklis bija tik bēdīgs, ka 
to pat nevarēja pārvietot. Ganāmpulku neviens nebija pieskatī-
jis, tas lielākoties klaiņoja savā nodabā pa apkārtējiem mežiem.

Pagājušā gada beigās Ziru pagastā tā sauktajā “Haskiju parkā” 
PVD izņēma 26 suņus. Pārbaudē PVD inspektori konstatēja, ka 
suņi tiek turēti antisanitāros apstākļos – mēslos un mitrumā, 
netiek nodrošināta suņu pilnvērtīga ēdināšana un fiziskās aktivi-
tātes. Izņemto suņu īpašniekiem labturības prasību pārkāpumu 
dēļ kopumā tika piemērots 800 eiro naudas sods. 

PVD inspektori janvāra pašā izskaņā izņēma 23 novārdzinā-
tus dzīvniekus no kādas saimniecības Piltenes pagastā. Izņemto 
mājlopu vidū bija 18 liellopi, viens zirgs, divas kazas, āzis un arī 
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Vējonim vēsturiska tikšanās 
ar Trampu
Valsts Prezidents Raimonds Vējonis pēcsvētku 
nedēļā devās darba vizītē uz ASV, kurā galve-
nais notikums bija trīs Baltijas valstu preziden-
tu un ASV prezidenta Donalda Trampa samits 
Vašingtonā. Baltijas valstu simtgadei veltītā sami-
tā pieņēma deklarāciju, kurā saņemts spēcīgs 
politiskais vēstījums attiecībā uz ASV atbalstu 
Baltijas valstu drošībai un aizsardzībai.

ZZS zemnieks izkrāpis plūdu 
kompensāciju
Pēc pagājušā gada rudenī piedzīvotajiem plūdiem 
Latgales zemnieka, Rēzeknes novada domes 
deputāta Pāvela Meļņa (ZZS) lopkopības uzņē-
mums saņēmis 256 000 eiro kompensāciju par 
bojā gājušajiem kukurūzas sējumiem, tomēr viņš 
īsti nespēj uzrādīt, kur palikusi nenovāktā raža. 
Atklājies, ka pēc plūdiem lauks apžuvis un raža 
novākta, bet no kompensācijas deputāts nav 
atteicies. Sākta izmeklēšana. 

NATO jūras spēkus uzņemtu ātri
Lieldienās uz  Dānijas kuģa norisinājās Latvijā 
izvietotās NATO spēku integrācijas vienības orga-
nizētās mācības “Joint Fortress”, kas pierādīja: 
Latvija spēj ātri un droši uzņemt NATO kuģus 
krīzes situācijā. Mācību galvenais mērķis bija 
pārbaudīt un pilnveidot sadarbību un koordi-
nāciju starp NATO un nacionālajām institūcijām 
ostu drošības nodrošināšanā Latvijā krīzes situ-
ācijā. Mācības risinājās uz Rīgas ostā pietauvota 
kuģa, bet incidenta scenāriju izspēlēja Ventspils 
brīvostā.

HIV inficēto skaits joprojām 
aug strauji
Gada laikā par 5,3% pieaudzis kopējais ar HIV 
inficēto pacientu skaits Latvijā. 2018. gada 1. 
janvārī bija reģistrēti 7343 HIV inficētie, gada 
laikā uzskaitē parādījies 371 jauns HIV pacients. 
Patlaban Latvijā AIDS stadijā reģistrēts 1921 cil-
vēks, kas ir par 7,6% vairāk nekā pērn. AIDS stadi-
jā pērn miruši 892 cilvēki, bet pirms AIDS iestāša-
nās gada laikā miruši 420 cilvēki. Palielinājies arī 
HIV inficēto bērnu skaits. Pērn bija 72 šādi bērni.

Gapoņenko atkal slavē Staļinu 
un falsificē vēsturi
Drošības policijas redzeslokā esošais “Nepilsoņu 
kongresa” vadonis Aleksandrs Gapoņenko, kurš 
apsūdzēts nacionālā naida kurināšanā, izveido-
jis padomju diktatoru Josifu Staļinu slavinošu 
filmu un iestājies Tatjanas Ždanokas partijā. Filmā 
“Latvija, kuru mēs zaudējām 2” apgalvots, ka 
J.Staļins glābis latviešu leģionārus, bet Kārlis 
Ulmanis masveidā deportējis vāciešus, atņemot 
viņiem zeltu un naudu, savukārt Eduards Berklavs 
gribējis aizliegt latviešiem precēties ar krieviem. 
Ziņu avots esot bērnu skolas vēstures grāmatas, 
apgalvo A.Gapoņenko.

TM rosinātie pirmlaulību kursi 
vāji apmeklēti
Tieslietu ministrijas rosinātie pirmslaulības apmā-
cību kursi ir izrādījušies daudz mazāk apmeklēti 
nekā plānots, tāpēc no 8000 eiro, kas pērn tika 
piešķirti to organizēšanai, valsts budžetā atpakaļ 
ieskaitīti 5760 eiro. Pilotprojekta laikā apmācības 
programmu noklausījās divas grupas jeb 16 pāri. 
Abas grupas tika nokomplektētas Rīgā.

Jābūt automātiskām avārijas 
zvanu sistēmām
Eiropas Savienībā stājušies spēkā noteikumi, kas 
paredz, ka visu veidu jaunajām automašīnām 
obligāti jābūt aprīkotām ar avārijas zvanu jeb 
“eZvana” sistēmu, kas automātiski brīdina glāb-
šanas dienestus par ceļu satiksmes negadīju-
miem. Tajā izmantota Eiropas vienotā ātrās palī-
dzības dienesta tālruņa līnija 112, autoavārijas 
gadījumā automātiski dodot ziņu dienestiem. 
Šī sistēma varētu paātrināt dienestu reaģēša-
nas laiku par 40% pilsētās un par 50% lauku 
reģionos.

LATVIJĀ

iespēja apgūt dzimto valodu un iepazīt savas 
tautas kultūru. 

“Ar šādām žēlabām kritizētāji netiešā veidā 
nenovērtē un piezemē savu bērnu varēša-
nu, kas parasti ir daudz lielāka, nekā vecā-
kiem šķiet,” Jeļenai prieks, ka viņas meita 
pēc mācībām krievvalodīgajā vidusskolā sek-
mīgi pabeigusi augstskolu latviešu valodā un 
tagad strādā kolektīvā, kur prioritāri tiek lie-
tota valsts valoda, bet lieliski noder arī  viņas 
dzimtā. 

MĀCĪBSTUNDAS AUSTRUMU 
TIRGŪ UN BERLĪNĒ

“Valodu prasme ir kā savdabīga narkoti-
ka, nemitīgi gribas to papildināt,” Jeļena ir 
nedaudz sarūgtināta, ka viņas jaunībā, kad 
prāts ir viszinātkārākais, ne padomju, ne 
Rietumeiropas tautu valodu apguve no valsts 
puses jūtami nav veicināta. 

“Protams, šim procesam jābūt brīvprātī-
gam, turklāt liela nozīme ir arī cilvēka rakstu-
ram un videi, kurā viņš atrodas. Piemēram, 
kad mani vēl pirmsskolas vecumā aizveda uz 
Kazahstānu un uz laiku atstāja pie vecmāmi-
ņas, es nokļuvu nekad nedzirdētu skaņu un 
krāsu pasaulē un likās tik aizraujoši ienirt tajā 
aizvien dziļāk un dziļāk. Vecmāmiņa mani 
ņēma līdzi uz austrumu tirgu, un bija bezgala 
interesanti uzzināt un paturēt prātā, kā turie-
nieši sauc mums visiem zināmo kartupeli, 
kāpostu vai arbūzu. Noglaudīt zīda lakatu un 
uzzināt, kā kazahu valodā izsaka tā krāsu, kā 
sauc baltu zirgu vai raibu sivēnu. Kopš tā laika 
jau daudz gadu pagājis, bet es joprojām gri-
bētu nokļūt melnīgsnējo tirgus sievu ielenku-
mā un padiņģēties, kā tur pieņemts, par cenu. 
Manuprāt, būtu jautri, bet viņas mani sapras-
tu,” nešaubās Jeļena.

“Domāju, daudz veiklāk man saskarsme 
veidotos Vācijā, kur apguvu šīs valodas pama-
tus sētas draudzeņu kompānijā, pēc mācī-
bām krievu sākumskolā. Nu kā bērns lai 
neiemācās, kā vācu valodā sauc saldēju-
mu, ja ļoti gribas to nopirkt? Un, kad prasi to 
pārdevējai viņai kaut cik saprotamā izrunā, 
kā piedeva gardumam parasti tiek saņemts 
uzmundrinošs smaids. Šinī sakarā man rei-
zēm nav saprotams, kāpēc latviešu publika 
ar aplausiem sveic zviedru vai afroamerikā-
ņu māk slinieku, kas pirms koncerta pasaka 
“Labdēēn, draugi,” bet ikdienā kaut vai ar 
saprotošu galvas mājienu un priekšā pateik-
tu vārdu neatbalsta kaimiņu krievu, kas (bei-
dzot!) uzdrošinājies jums kaut ko pateikt lat-
viski. Varbūt tomēr vajadzētu, un nevis pašam 
pāriet uz krievu valodu, kā to joprojām dara  
daudzi vecāki cilvēki." 

 “ĻEŅČIKS”, TĀTAD SAVĒJAIS
Pēc Klaipēdas vidusskolas beigšanas  

Jeļena iestājusies Sanktpēterburgas (toreiz 
Ļeņingradas) Ūdens transporta inženieru insti-
tūtā, beigusi to ar izcilību un guvusi iespēju 
izvēlēties nākamo darba vietu. Viņa tēmēju-

si uz Rīgas ostu, bet nokļuvusi pie dzelz-
ceļniekiem un pie pirmās izdevības pār-
cēlusies uz Ventspili, par meistaru pie 
hidroceltniekiem. 

“Arī šis darbs tikai attālināti bija sais-
tīts ar iegūto specialitāti, taču padom-
ju inženiera izdzīvošanas spējas toreiz 
tika vērtētas kā neizsmeļamas. Tad nāca 
pagājušā gadsimta deviņdesmitie, vētrai-
nu pārmaiņu laiks arī ražošanā. Man tika 
piedāvāts izmēģināt spēkus un iegūt jau-
nas zināšanas propāna gāzes apsaimnie-
košanā, arī dažādos amatos Lauktehnikas 
sistēmā, kur pat kļuvu par  līdzīpaš-
nieci  Dānijas – Latvijas kopuzņēmumā 
“Dalagro”, kas nodarbojās ar siltumteh-
nikas un metināšanas iekārtu uzstādī-
šanu un apkopi lauku apvidos. Tie bija 
izteikti latviski kolektīvi, un man sākumā 
gāja grūti ar valodas lietošanu. Protams, 
visi tur saprata krieviski, mazliet sliktāk 
ar saziņu bija lauku viensētās, bet es 
uzskatīju par goda lietu valodas ziņā kļūt 
par savējo. Gribas ticēt, ka tā arī noti-
ka, jo darba kolēģu vidū ieguvu iesau-
ku “Ļeņčiks”, kas manā izpratnē līdzi-
nājās medālim. Jo skarbie kurzemnieki 
tādas savējiski mīlinošas iesaukas (no 
vārda Jeļena, Ļena) katram vis nedod, tās 
vajag nopelnīt. Tie gadi man atmiņā kā 
emocionāli visbagātākie līdzšinējā mūžā. 
Nekur un nekad citur nebiju redzējusi tik 
vienkāršus, labestīgi gaišus cilvēkus, kā 
Ventspils, Talsu un Kuldīgas rajonos, kur 
nācās  strādāt. Diemžēl, toreiz arī naba-
dzības piemeklētos. Acu priekšā jopro-
jām kāda lauku puisīša seju, kad viņam 
pasniedzu somiņā saglabājušos konfeti 
un ābolu – actiņas liecināja, ka tie viņam 
ir ļoti rets un neparasts kārums. Vai kāda 
salīkusi sieviņa, kas ar nazi savā žogma-

lē grieza pāraugušo zāli: pašvaldība bija 
piedraudējusi sodīt par sētsmalu neap-
pļaušanu, bet viņai nebija spēka nostā-
vēt kājās, kur nu vēl vicināt izkapti. Kā 
tu tādam cilvēkam svešā valodā labdien 
teiksi?” Jeļena arī tagad neslēpj emocijas.

VĒSTURES STUNDA 
“SIMTLATNIEKOS”

Viņai pašai arī ne vienmēr viss gājis 
gludi, kādu laiku bijusi bezdarbniekos, 
piedalījusies tā saucamajā  “simtlatnie-
ku” programmā, palīdzot kādam padzīvo-
jušam un vārgam vietējam dzejniekam.  

“Man tās bija atklāsmes stundas. 
Izrādījās, ka šis interesantais stāstnieks ir 
bijušais leģionārs un nebūt ne fašists un 
cilvēkšāvējs, par kādiem viņus visus pēc 
kārtas iztēlo tendenciozi vēsturnieki,” jau 
gadi pagājuši, bet viņai joprojām atmiņā 
cilvēks, kas uzticējās cittautietei  un pār-
liecināja viņu.  

No šīs viņas attieksmes pret līdzcilvē-
kiem izrietoša šķiet arī atbilde uz jau-
tājumu, kāpēc Jeļena vairākas reizes no 
“Jaunā laika” un “Vienotības” saraksta 
kandidējusi pašvaldības vēlēšanās.   

“Varbūt kāds tam neticēs, bet man 
patiešām bija naiva cerība, ka, pieda-
loties varā, būs iespēja palīdzēt tiem, 
kas pašu spēkiem netiek galā ar dzīves 
grūtībām. Diemžēl, nespējām pārlieci-
nāt vēlētājus, ka tas nav kārtējais popu-
lisms,” Jeļena neizslēdz, ka varbūt kād-
reiz kandidēšanu mēģinās atkārtot. 

“Tēvs mani mācīja, ka jebkuru labu 
darbu vajag padarīt līdz galam, lai vēlāk 
nav kauns no cilvēkiem. Līdz šim esmu 
centusies viņa vārdus turēt godā,” Jeļena 
pārliecināta, ka šai ziņā darāmā viņas 
mūžam pietiks. 

Par valodu, kas ved uz saprašanos

Jeļenas tēvs ( pirmais no kreisās) kopā ar dienesta biedriem dodas nolikt ziedus 
Otrajā pasaules karā kritušajiem. 

Vecmāmiņa Vera no Kazahstānas ciemos pie 
Jeļenas Ļeņingradā, 1981. gads.
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Puķītis paliek uzticīgs Latvijai
Viens no vadošajiem Latvijas šorttrekistiem 
Roberto Puķītis tomēr nedomā mainīt valsts 
piederību un turpinās pārstāvēt Latviju. Tā 
pēc tikšanās ar Latvijas Olimpisko komiteju 
paziņoja ventspilnieks. Viņam konflikts ar 
izlases treneri Evitu Krievāni bijis attieksmes 
dēļ, nevis tāpēc, ka tajā būtu ieinteresēta 
kāda trešā puse. Šomēnes R.Puķītis pazi-
ņoja, ka aizvadījis savas pēdējās sacensības 
zem Latvijas karoga, jo viņam esot divi pie-
dāvājumi no citām valstīm.

Rumbeniekam spožs  
sezonas sākums
Slovākijas pilsētā Dudincē notikuša-
jās sacensībās soļošanā 50 km distancē 
4.vietu izcīnīja Arnis Rumbenieks, finišējot 
ar karjerā otro labāko rezultātu, atpaliekot 
tikai sešas sekundes no tā, lai distanci veik-
tu ātrāk nekā četrās stundās. Personiskais 
rekords ir nedaudz vairāk nekā pusotru 
minūti ātrāks. Svarīgākais šajās sacensī-
bās bija fakts, ka A.Rumbenieks izpildīja 
Eiropas čempionāta normatīvu.

Ventspils šorttrekistiem 
panākumi eiropas kausā
Ventspilī notikušajā Eiropas kausa finālā 
jauniešiem un junioriem uzvaru absolūta-
jā vērtējumā “Junior D” vecuma grupā izcī-
nīja ventspilniece Alīna Usatova. Viņai otrā 
vieta 500 m, 777 m – uzvara, bet 1000 
m – sestā vieta. Reinis Bērziņš junioru B 
grupā absolūtajā vērtējumā izcīnīja sudra-
bu, uzvara arī 1500 m. 

Ventspils volejbolisti – 
Latvijas čempioni
Ventspils volejbolisti sekmīgi aizstāvēju-
ši pērn izcīnīto Latvijas Nacionālās 1.līgas 
čempionu titulu. Mājās Pārventas sporta 
hallē notikušajā finālturnīrā ventspilnie-
kiem gan nācās krietni pasvīst, lai aizstāvē-
tu titulu – uzvara finālā pār VK “Ozolnieki” 
piecos setos ar 3-2. Turklāt pēc trim setiem 
viesi bija vadībā, tomēr izdevās uzvarēt 
ceturto setu, kā arī izšķirošo – piekto setu, 
izcīnot zelta medaļas otro gadu pēc kārtas.

Kērlinga čempionātā jauni 
uzvarētāji
Par Ventspils atklātā kērlinga čempionāta 
uzvarētājiem Lieldienās kļuva “Ice Scream” 
komanda ar Sandi Kristu Puriņu, Olafu 
Indersonu, Andri Lasmani, Juri Bondaru 
un Edgaru Tīfentālu. Viņiem tā bija pirmā 
uzvara čempionātā. Finālā “Ice Scream” 
ar 7:6 pieveica daudzkārtējos un līdzšinē-
jos čempionus “Ostas celtnieks”. Bronzas 
medaļas Ventspils novada komandai.

Celam – četras zelta medaļas 
un rekordi
Spānijā notikušajā Eiropas vieglatlētikas 
čempionātā telpās senioriem īpaši veik-
smīgs sniegums padevās leģendārajam 
Valdim Celam, kurš V70 vecuma grupā 
ieguva četras zelta medaļas. Ventspilnieks 
ar jaunu pasaules rekordu uzvarēja pieccī-
ņā (4575 punkti), atkārtoja Eiropas rekor-
du kārtslēkšanā (3,20 m), kā arī triumfē-
ja augstlēkšanā un trīssolī. Šķēpa meša-
nā par kontinenta čempionu kļuva Dainis 
Kūla. Divas bronzas medaļas čempionā-
tā izcīnīja Uģis Lasmanis – šķēpa mešanā 
un augstlēkšanā. Ilgai Buntikai bronzas 
medaļa 5 km soļošanas distancē.

Novusā uzvara pasaules 
kausā
Pasaules kausa trešajā posmā Polijā indivi-
duāli sudrabs Janīnai Kesenfeldei, vīru kon-
kurencē pirmo reizi uzvarēja Kaspars Leitis, 
turklāt viņš kopā ar Arvīdu Reinbergu 
triumfēja dubultspēlēs.

SPORTA ĪSZIŅAS

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas no Ventspils

Noord Natie Ventspils Terminals  – 
daudzfunkcionāls kravu pārkraušanas centrs

Ventspils un visas Latvijas sporta lep-
nums – svarcēlāja Rebeka Koha – pirmo 
reizi savā pagaidām vēl neilgajā, taču ļoti 
žilbinošajā karjerā kļuvusi par Eiropas 
čempioni pieaugušo konkurencē. Tieši 
pirms Lieldienām 19 gadus vecā ventspil-
niece Rumānijas galvaspilsētā Bukarestē 
kļuva par kontinenta čempioni, turklāt 
savā svara kategorijā līdz 58 kilogamiem 
viņa triumfēja ļoti pārliecinoši.

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

7. aprīlī plkst. 15.45
U-14 komandu spēle

HK Venta 2002 – JLSS U-14

8. aprīlī plkst. 13.15
U-16 komandu spēle

HK Venta 2002 – Kauno BTA

Zelta meitenei Rebekai Kohai tagad pilns 
Eiropas čempionāta medaļu komplekts

R 
ebeka sacensības aizvadīja ļoti pār-
liecinoši, sasniedzot ieskaiti visos 
sešos mēģinājumos. Sacensībās 
raušanā ventspilniece pacēla 100 
kilogramus, bet grūšanā – 120 kilo-

gramu smagu svaru stieni, summā sasnie-
dzot 220 kg. Tas gan ir par diviem kilogra-
miem mazāk nekā viņas karjeras rekords, 
taču tam ir loģisks skaidrojums. Gan sacensī-
bās raušanā, gan grūšanā Koha savus pirmos 
piegājienus veica tad, kad pārējās konkuren-
tes...sacensības jau bija pabeigušas. Līdz ar 
to viņa bez lieka sasprindzinājuma un piepū-
les varēja droši vērot situāciju un pārliecinoši 
noslēgt sacensības savā labā. Summā R.Koha 
par 29 (!) kilogramiem pārspēja tuvāko seko-
tāju – zviedrieti Angeliku Rūsu.

KOHA: ESMU ĻOTI LAIMĪGA 
UN PATEICĪGA!

Tagad R.Kohai Eiropas pieaugušo čempio-
nātā ir pilns medaļu komplekts. 2016. gadā 
viņa ieguva bronzas medaļu, pērn kļuva par 
Eiropas vicečempioni, kam tagad ir pievie-
nojusi arī zelta godalgu. Bagātīgā godalgu 
kolekcija kļūst arvien vērtīgāka, no visa īpaši 
izceļot arī pērn ventspilnieces debijas reizē 
izcīnīto bronzas medaļu pasaules čempio-
nātā pieaugušajiem, kā arī, protams, 2016. 
gada Riodežaneiro vasaras olimpiskajās spē-
lēs iegūto ceturto vietu, kas negaidīti šokēja 
konkurentes un patīkamā pārsteigumā ieprie-
cināja visu Latviju.

19 gadus jaunā sportiste pēc triumfa kon-
tinenta čempionātā pauda lielu prieku par 
sasniegto, taču īpaši akcentēja tieši viņas 
treneru Eduarda Andruškeviča un Viktora 
Ščerbatiha neatlaidību, kas ir viens no gal-
venajiem pamatakmeņiem jauna mērķa 
sasniegšanā. “Ziniet… Es pat īsti nezinu, ko 
teikt... Tas ir tik lieliski! Esmu tik ļoti laimī-
ga un pateicīga, pirmkārt, saviem trene-
riem Eduardam Andruškevičam un Viktoram 
Ščerbatiham, kuri mani sagatavoja un atbalstī-
ja katru dienu. Protams, sirsnīgs paldies arī 

visiem maniem faniem, kuri vēlēja visu to 
labāko. Paldies manai ģimenei, draugiem un 
komandas biedriem,” tā pēc savas uzvaras 
sociālajos tīklos rakstīja R.Koha, saņemot sim-
tiem atzīmes “Patīk” un apsveikumus gan no 
draugiem un paziņām Ventspilī un Latvijā, gan 
arī no visas pasaules.

Sportiste uzsvēra, ka Eiropas čempionātā 
pieaugušo konkurencē izcīnītā zelta medaļa 
viņai nozīmē ļoti daudz, bet katra līdzjūtēja 
atbalsts dod papildu enerģiju un stimulu, lai 
parādītu vislabāko līmeni. “Esmu tik laimīga 
pārstāvēt savu valsti Latviju. Mēs esam maza, 
taču stipra valsts. Mums ir daudzi lieliski atlē-
ti, un es esmu lepna, ka varu būt viena no 
viņiem,” tā kārtējo reizi savu patriotismu par 
Latviju pauda R.Koha. 

Zīmīgi ir arī viņas vārdi sasitībā ar šo titu-
lu un mērķiem nākotnē:  “Šis ir mans pirmais 
Eiropas čempiones tituls pieaugušo konku-
rencē, un es ceru, ka ne vienīgais. Turpināšu 
smagi strādāt, lai nosargātu šo titulu tik ilgi, 
cik vien iespējams šajā sporta veidā.”

SUHAREVAM DIVI REKORDI 
UN MAZĀ BRONZAS MEDAĻA

Atzīstami cīnījās vēl viens Ventspils spor-
ta lepnums – Ritvars Suharevs. R.Kohas vien-
audzis svara kategorijā līdz 77 kilogramiem 
sasniedza divus jaunus personiskos rekor-
dus un kopvērtējumā izcīnīja karjerā līdz šim 
augstāko panākumu pieaugušo konkurencē 
– ceturto vietu. Summā viņš gan palika uzreiz 
aiz goda pjedestāla, taču viņam ir mazā bron-
zas medaļa raušanas disciplīnā.

R.Suharevs šīm sacensībām bija gatavo-
jies ļoti cītīgi un nopietni, ko arī aplieci-
na parādītais sniegums. 19 gadus jaunais 
atlēts, kurš pērn debitēja pieaugušo konku-
rencē un Eiropas čempionātā bija astotais, arī 
šogad dalībnieku vidū bija pārliecinoši visjau-
nākais. Tiesa, sacensībās ne visi mēģinājumi 
padevās. 150 kilogramu smago svara stieni 
R.Suharevam pirmajā mēģinājumā neizde-
vās pacelt. Otrais piegājiens bija veiksmīgs, 
bet pēc tam viņš pieveica arī 156 kilogramus 
smagu svaru stieni, kas kopvērtējumā bija 
trešais labākais rezultāts un ļāva iegūt mazo 
bronzas medaļu. Ļoti cerīgi ventspilnieks iesā-
ka arī grūšanas sacensības, kur droši tika galā 
ar 176 un 181 kilogramiem, taču izšķirošajā 
piegājienā 186 kilogramus šoreiz neizdevās 
pacelt. Vingrinājumā viņam piektais rezultāts, 
bet summā ar 337 kilogramiem viņš atkāpās 
uz ceturto vietu. Ventspilnieks laboja divus 
personiskos rekordus – raušanā un summā.

Smagākais no Ventspils svarcēlājiem – 
A.Plēsnieks pēdējā brīdī atsauca dalību čem-
pionātā savainojuma dēļ. Galvenais pre-
tendents uz Eiropas čempiona titulu nesen 
Vācijas bundeslīgas čempionātā traumēja 
plecu, turklāt tik nopietni, ka bija nepie-
ciešams veikt operāciju. Traumēts nav tas 
pats plecs, kura dēļ izlaida visu pagājušo 
sezonu, vien tās beigās piedalījās pasau-
les čempionātā un izcīnīja sudraba medaļu. 
Tomēr pastāv cerības, ka līdz šī gada pasau-
les čempionātam, kas novembrī norisinā-
sies Turkmenistānā, A.Plēsnieks varētu būt 
gatavs atkal startēt. 
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Laiks talkot!
Lieldienu garās brīvdienas ir 
aiz muguras un, lai arī laika 
apstākļi nebūt nelutināja, 
taču gan jau daudzi no jums 
daudzās brīvdienas izmantoja 
saimniecisku darbu veikšanai 
ja ne gluži laukā, tad mājas 
iekštelpās noteikti. Tāds jau 
latvietis ir – strādīgs bez gala, 
gandrīz nekad nevar mierā 
nosēdēt. Jā, tā ir – pavasaris 
aizkavējies, taču klauvē pie 
durvīm. Šajā laikā pēc ziemas 
laika un sniega visam ir jābūt 
atkal sapostam un sakārto-
tam, pelēcības putekļiem 
jābūt noslaucītiem!

K 
ad savs mājas solis 
ir apkopts, kādēļ lai 
nedotos citiem palīgā 
visas kopējās sabied-
rības un dabas labā? 

Šajās brīvdienās mūsu pilsē-
tā uzreiz divas talkas! Ikviens 
ventspilnieks var aktīvi pieda-
līties vienā no divām vai abās 
talkās, kurās palīdzēt putniem 
atrast jaunas un ērtas mājiņas, 
kā arī vēl vienā vietā pilsētā 
radīt jaunu ziedu rotu pašu un 
pilsētas viesu acu priekam.

Vispirms sestdien notiks ikga-
dējā sniegpulkstenīšu stādīšanas 
talka un tā šoreiz norisināsies 
Dzirnavu laukumā. Talkai šopa-
vasar būs jau ceturtā gadadiena. 
Pirmajos divos gados ventspil-
nieki čakli stādīja sniegpulkstenī-
tes Reņķa dārzā, kur divu gadu 
laikā tika papildināts ar teju 2000 
sniegpulkstenīšu stādu ceriem. 
Pagājušajā gadā simtiem pilsē-
tas iedzīvotāju piedalījās unikālā 
Ginesa pasaules rekorda uzstā-
dīšanas akcijā un stādīja snieg-
pulktenītes Sarkanmuižas pļavā. 
Arī šoreiz sniegpulkstenīšu talkā 
varēs piedalīties ikviens intere-
sents, galvenais pievienoties 
un piedalīties ar strādāt gribu. 
Dzirnavu laukumā varēs stādīt jau 
talkas rīkotāju sagatavotus stā-
dus, gan arī pašu līdzpaņemtos 
stādiņus. Viss talkai nepiecieša-
mais būs jau uz vietas.

Lai gan svētdienā nav labi 
strādāt, bet gan ir jāatpūšas, 
mūsuprāt, aktīvi rosīties talkā ir 
izņēmums. Jo īpaši tādēļ, ka mēs 
varēsim strādāt mūsu mazo drau-
gu – putnu labā. No plkst. 11 
Bērnu pilsētiņā notiks ikgadējā 
putnu būrīšu izgatavošanas talka, 
kas ik gadu gūst ļoti plašu atsaucī-
bu kā no lieliem, tā jo īpaši maza-
jiem ventspilniekiem. Īsi sakot, 
patiesā ģimeniskā gaisotnē taps 
jaunas mājiņas Ventspils dziedā-
tājputniņiem – strazdiem, zīlītēm, 
zvirbuļiem un arī kādai pūcei. Būs 
uzstādīti gan darba galdi un “špi-
keri” būrīšu izgatavošanai, būs arī 
naglas, āmuri un zāģi, mērlen-
tes un citi instrumenti, taču līdzi 
var ņemt arī katrs savus instru-
mentus. Ja netiksi pats galā, ar 
padomu palīdzēs īsti putnu būrīšu 
izgatavošanas meistari. Šādi jauni 
namiņi putniem ir ļoti nepiecieša-
mi. Pilsētas tuvumā dobumperē-
tājiem putniem pietrūkst dabisko 
ligzdošanas vietu — koku dobu-
mu, tādēļ palīdzēsim ar putnu 
būrīšiem. Šādi putniņi ir ļoti vaja-
dzīgi, jo viņi apēd lielāko daļu 
kukaiņu, tajā skaitā arī skuju un 
lapu kaitēkļus. 

Nu ko, laiks talkot! 

T 
rīsdemitajos gados Latvija jau sta-
bili iegājusi pasaules apritē, līdz 
ar to tai nekas nepaslīd secen. 
Iepriekšējās desmitgades aukai-
nā dzīves tveršana iegājusi mie-

rīgākā fāzē. Lēnām, bet noteikti veido-
jas vidusšķira, un dzīves līmenis ceļas. 
Vispirms tas redzams dzīvokļos un privāt-
mājās. Protams, daudzviet istabās jopro-
jām gozējas iepriekšējo periodu smag-
nējie skapji, kumodes un galdi – tomēr 
laba manta, par ko krietna nauda maksā-
ta! – taču jaunas ģimenes tiecas iekārtot 
savas „ligzdiņas” ar modernām, tīrās līni-
jās veidotām mēbelēm, kas visbiežāk nāk 
no Somijas un Skandināvijas valstīm. Arī 
Latvijā labu meistaru vadītās darbnīcās top 
ēdamistabu, guļamistabu, viesistabu un 
bērnistabu iekārtas no gaiša koka – bērza, 
oša u.c. Māju apgaismo elektriskās lampas 
un lustras un pieskandē radio. 

Eleganto vienkāršību modernā latvju 
namamāte izrotā ar pašdarinātām tekstili-
jām – aizkariem, galdautiem, pārklājiem, 
spilveniem un sedziņām. Tālaika žurnā-
li sievietēm (populārākie – „Zeltene” un 
„Mājas Draugs”) pilni ar izšuvumu, tambo-
rējumu, adījumu paraugiem, katru numuru 
papildina biezs pielikums ar piegrieztnēm, 
skaitāmajiem paraugiem un uzgludināma-
jiem zīmējumiem (papīra lapa, uz kuras ar 
īpašu krāsu iespiests, teiksim, puķu pušķa 
attēls; lapu ar apzīmēto pusi uz leju uzklāj 
uz auduma un vairākas reizes pārvelk ar 
karstu gludekli. Atliek tikai ņemt izšuja-
mos diegus un ķerties pie darba.). Rokdarbi, 
protams, ir darbietilpīgs process, taču trīs-
desmito gadu namamātēm laika pietika 
– ģimeni uzturēja vīrietis, sievietes ziņā 
bija mājturība un rūpes par bērniem, – ne 
vien vidusšķiras, bet arī strādnieku ģime-
nēs. Ārpus mājas strādājoša precēta sievie-
te bija retums, izņēmums – ģimenes uzņē-
mumi. Neprecētas jaunkundzes – cita lieta. 
Populārākās jauno dāmu profesijas – ierēd-
nes, dažādu biroju darbinieces, pārdevējas, 
kurjeres, sekretāres, skolotājas, audzinātā-
jas. Arī viņas čaklas žurnālu lasītājas, radio 
klausītājas, līdz ar to informētas par visu 
interesanto, kas notiek Latvijā un pasaulē. 

Bet pasaulē notiek trakas lietas! Amerikā 
atcelts „sausais likums”, uzcelts pirmais 
debesskrāpis, izgudrotas šķiltavas „Zippo”, 
pa štatiem braukā noziedzīgais un roman-
tiskais pārītis Bonija un Klaids, Ungārijā 
kāds izdomājis pildspalvu, kam tintes vietā 
pasta, Losandželosas olimpiskajās spēlēs 
mūsu Daliņš dabūjis sudraba medāli, bet 
Anglijas troņmantinieks atteicies no troņa, 
lai apprecētu misis Simsoni... Par godu šai 
uzņēmīgajai dāmītei viņas iecienītā audumu 
krāsa dāmu žurnālos nosaukta par „Vallis’ 
zilo”. Kamdēļ arī man nepasūtīt pavasa-
ra kostīmu Vallis’ zilā, – domā biroja sek-
retāre un pie viena iegādājas arī jaunu 
cepurīti. Ak, šīs trīsdesmito gadu cepures! 

Elegantie trīsdesmitie
Turpinot martā iesākto mūsu valsts pastāvēšanas gad-
simta pārlūkojumu, šoreiz ieskatīsimies tā otrajā desmit-
gadē. 20. gs. trīsdesmitie gadi pasaules vēsturē dēvēti 
dažādi; amerikāņi tos atceras kā „lielās depresijas” 
gadus, Eiropā dzima un izvērsās autoritārie režīmi – PSRS, 
Vācijā, Itālijā, Spānijā, taču, ja vērtē šo periodu ne no 
politiskā, bet no sadzīves kultūras redzespunkta, to droši 
var saukt par romantiskas elegances un šarma laikmetu.

Gan mazas platmalītes, gan visādu fasonu 
beretes, gan tūtām, gan šķīvjiem līdzīgas, 
rotātas ar spalvām, lentēm, puķēm, tīkli-
ņiem un plīvuriem. Un, kad mugurā jauns 
kostīms, varbūt pat izrotāts ar lapsu, galvā 
šika cepurīte, var iekāpt vilcienā un nieka 
piecarpus stundu laikā aizbraukt uz Rīgu. 
Bet Rīgā... O! Jaunais Centrāltirgus ar pie-
ciem vareniem paviljoniem – otra tāda nav 
visā Eiropā! Flīžu grīdas, marmora letes, kas 
pārpilnībā vai lūst! Jaunais Armijas ekono-
miskais veikals, kur no marmora pat grī-
das un uz augšējiem stāviem uznes slīdošās 
kāpnes! Valsts Elektrotehniskā fabrika, kur 
ražo ne vien sešlampu radioaparātus, bet 
arī pasaulē mazāko fotoaparātu „Minox” un 
pat Kārļa Irbīša konstruētās lidmašīnas! Var 
iegādāties pašmāju „Bellacord Elektro” ska-
ņuplates ar Marisa Vētras un Vintera kapelas 
dziesmām vai ārzemju modernāko fokstrotu 
ieskaņojumiem. Vai arī pašmāju parfimēra 
Tomberga firmas veikalā iegādāties odeko-
lonu „Brīnišķīgā maijpuķīte”...

Neraugoties uz to, ka Amerikas, pa daļai 
arī Eiropas krīzes un depresijas jūtamas arī 
pie mums, latviešu labklājība aug. Ielās 
aizvien vairāk automobiļu – amerikāņu vai 
vācu – un motociklu. Atklāts desmitiem 
starppilsētu autobusu reisu. Pilsētās parādās 
asfaltētas vai betona plāksnēm izliktas ielas 
un ietves, tumšajā laikā iedegas elektriskās 
laternas. Tirgū papilnām gaļas, zivju, dārze-
ņu, augļu, piena, sviesta. Ģimenes mātes 
apgūst jaunas receptes; svētdienās smaržo 
karbonādes un rostbifs, pieliekamajos savu 
kārtu pie pēcpusdienas tējas gaida ābolkū-
kas, „napoleons” vai rollbiskvīts ar brūkleņu 
zapti. Ziemassvētki smaržo pēc apelsīniem 
un piparkūkām, Lieldienās blakus pašu krā-
sotām olām lepojas šokolādes vai marci-
pāna zaķi. Bet Jāņos ģimenes ar siera un 
raušu kurvjiem sakāpj apmeijotā kuģītī un 
dziedādamas dodas zaļumos. Jā, par dzie-
dāšanu. Trīsdesmitajos gados Latvijā notiek 
VIII un IX vispārējie Dziesmu svētki. Devītie 
– par godu valsts neatkarības 20 gadiem 

– paši lielākie un greznākie, kādi līdz tam piedzīvo-
ti. Arkādijas parkā Rīgā pulcējas četri simti koru! Viņu 
vidū arī krietns pulks ventspilnieku.

Arī bez Dziesmu svētkiem kultūras dzīve sit aug-
stu vilni. Par Rīgu nav ko runāt, Rīgā ir viss kas, bet 
mākslinieki nav lepni. Uz provinces pilsētām, toskait, 
Ventspili brauc dziedoņi, mūziķi, aktieri un uzstājas 
gan Latviešu biedrības, gan Valsts ģimnāzijas zālē; 
neslinko arī vietējie. Koncerti un teātra izrādes prak-
tiski katru nedēļu, būtu tik apmeklētāji. Kinomīļi 
jūsmo par pasaules kinozvaigznēm; reklāma vēstī, 
ka būs skatāma „dievišķīgā Greta Garbo jaunajā 
skaņu filmā „Liktenīgais skūpsts”” vai „nesalīdzinā-
mā Marlene Dietrich pikantajā lentē „Zilais eņģelis” 
– runā, ka Marlenes zeķturi esot rotāti ar briljantiem... 
Trīsdesmito gadu beigās blondīnes ir „topā”, tāpēc 
frizētavās liels pieprasījums pēc ūdeņraža peroksīda, 
jo vismaz 50 % meiteņu vēlas līdzināties Gretai vai 
Marlenei. Diemžēl tieksme pēc romantikas tolaik ne 
reizi vien noved pie traģiskām sekām – palielinās paš-
nāvību skaits jauniešu vidū... Ventspils avīzes ik pa lai-
kam vēstī par kādu jaunkundzi, kas nelaimīgas mīlas 
dēļ iedzērusi ziepju zāles vai etiķi, vai arī slīcinājusies. 
Arī vīrieškārtas mīlētāji, nespēdami iekarot zeltenes 
sirdi, lēkuši Ventā vai ķērušies pie šaujamrīka. Bēdīgi, 
taču dzīve turpinās. Citi, krietni dzīvespriecīgāki jaunie-
ši, it īpaši tie, kuri uzskata sevi par māksliniekiem vai 
vismaz mākslai tuvu stāvošām personām, pulcējas sti-
līgās grupiņās un iespēju robežās piekopj „bohēmisku” 
dzīvesveidu. Šīm jaunkundzēm patīk valkāt tīkliņzeķes, 
spilgtus tērpus un gluži neiedomājamas cepures, – nav 
saprotams, uz kā tās vispār turas. Jaunkungi iestīvē-
jas neparasti šaurās biksēs (pretstatā solīdajai kungu 
modei), nēsā garas žaketes un ap kaklu vaļīgi apmes-
tas krāsainas šalles; mākslinieka Padega stilā pieglu-
dinātos matus apslēpj mīkstas platmales; lūpu kaktiņā 
papirosi, un savas dāmas viņi mīļi sauc par „džudēm”.

Noslēgumā vēl kāds vārds par reklāmu. Ja 20. gados 
reklāmu teksti vēl ir tīri informatīvi, varbūt ar kādu sīku 
rozīnīti, tad trīsdesmitajos gados tie izvēršas plašumā 
un tik ļoti atgādina mūsdienu agresīvās reklāmas, ka, 
ja nomainītu reklamējamās preces nosaukumu, teksts 
bez izmaiņām derētu arī 2018. gadā. Piemērs:

„BIEŽI TĀS IR TĀS SKAISTĀKĀS STUNDAS, kas Jums 
caur pēkšņi uznākušām galvassāpēm, migrēnu, neiral-
ģiju vai reimatiskām zobusāpēm iet zudumā.

Tad Jums vajaga ņemt CITROVANILLE OTTO, kura Jums 
palīdzēs pārsteidzoši ātri un darbojas maigi un nekaitī-
gi. Tāpēc nesiet viņu vienmēr kabatā, iecienīto līdzekli 
Jūsu CITROVANILLE OTTO.

Griežat vērību uz nosaukumu un noteikti pieprasiet 
visur ORIGINAL CITROVANILLE OTTO!” 
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A U N S
Pamazām dari to, kas iesākts, bet ar jauniem projektiem 
nogaidi, tie var bremzēties vai arī dažādu no tevis neat-

karīgu iemeslu dēļ nojukt. Taču, kas ar citiem norunāts – tā lai arī 
paliek, pats nemaini plānus un viedokli. Brīvdienās izej sabiedrībā, 
iespējama interesanta iepazīšanās.

V Ē R S I S
Izstarosi pavasarīgu pievilcību. Cilvēki izrādīs uzma-
nību, turklāt kādas simpātijas var nākt kā zibens no 

skaidrām debesīm. Jauna iepazīšanās nesīs kaislības. Ģimenes cil-
vēkiem attiecību stiprināšanas laiks, sarīko mīļu pasākumu divatā. 
Piemērots periods mācībām un redzesloka paplašināšanai.

D V Ī Ņ I
Labs laiks savu ideju prezentācijai un domubiedru mek-
lējumiem. Pastāv liela varbūtība atrast labvēļus un atbal-

stītājus. Daudz palīdzēs draugi un seni kontakti. Taču privātā dzīve 
nebūt nepaliks otrajā plānā – sirdī uzvirmos pavasarīgas un roman-
tiskas noskaņas.

V Ē Z I S
Bezums negrib un negrib kustēt no vietas? Šobrīd tāds 
periods. Necīnies ar vējdzirnavām, bet mazliet nogai-

di. Tāpat arī ir vērts izvērtēt līdzšinējo darbošanos – varbūt jāmaina 
darbs, vai aktīvāk jāpievēršas biznesam. Rīko prezentācijas, iepazīs-
tini ar idejām. Jo vairāk cilvēku uzzinās, jo labāk. 

L A U V A
Enerģijas un ideju tev netrūkst, taču sargies tērēt spēkus 
tukšgaitā. Iespējams, ka darbā uz taviem pleciem sakrauj 

pārāk daudz, turklāt sarežģītas lietas, kas „buksē” un prasa lielu 
darba ieguldījumu. Brīvdienas pavadi mājās, sarīko pavasara talku 
vai ģenerāltīrīšanu un pēc tam mierīgi atpūties.

 
J A U N A V A
Svarīgas norises privātajā dzīvē – bangos kaislības un 
iespējamas kādas pārmaiņas. Tiec skaidrībā ar sevi un no 

sirds izrunājies ar mīļoto cilvēku. Var nākties kārtot kādas darīšanas 
iestādēs vai bankās. Labāk gan atlikt, bet, ja tas nav iespējams, 
rūpīgi sagatavojies un esi precīzs ar dokumentiem.

S V A R I
Darba pienākumi prasīs spēku un enerģiju, turklāt šajā 
periodā jābūt īpaši precīzam un jāsargās no kļūdām. 

Brīvdienās sapratīsi, ka mājās vajadzētu sarīkot kārtīgu ģenerāltīrī-
šanu. Pienākumus godīgi sadali starp visiem ģimenes locekļiem, lai 
nav pārāk liela slodze vienam pašam. Vajadzīga atpūta.

S K O R P I O N S
Nedēļas nogalē darbus liec pie malas un vairāk pievēr-
sies privātajai dzīvei. Kaut arī tev piemīt izturība, gribas-

spēks un augsts enerģijas potenciāls, reizumis tomēr jāatpūšas. 
Piemērots laiks, lai pievērsos sirdslietām un vairāk būtu kopā ar 
mīļoto. Savukārt brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās. 

S T R Ē L N I E K S
Aktuāla finanšu tēma. Var rasties vilinoši piedāvāju-
mi, taču sargies no avantūrām, jo peļņas un zaudēju-

mu iespējas šobrīd iet cieši līdzās. Lai kaut ko sasniegtu, būs daudz 
jāstrādā. Sekmīgs laiks saimnieciskiem darbiem mājās – brīvdienās 
sarīko pavasara talku un pēc tam dārza svētkus ar grilētu maltīti.

  
M E Ž Ā Z I S
Prāts atvērts jaunām zinībām – ir vērts pieteikties kursos, 
apmeklēt izglītojošas lekcijas vai doties pieredzes apmai-

ņas braucienā. Privātajā dzīvē aizraujoši piedzīvojumi, simpātiju 
dzirkstis, brīvajiem ļaudīm iespējama iepazīšanās. Darbā vai biznesā 
jaunus projektus pagaidām neuzsāc.

Ū D E N S V Ī R S
Profesionālās izaugsmes laiks – vajadzētu censties pakāp-
ties pa karjeras kāpnēm vai meklēt darbu ar labā-

kiem nosacījumiem un lielāku atalgojumu. Turklāt nekautrējies 
apspriest finanšu jautājumus, piemērots brīdis ienākumu pavairo-
šanai. Brīvdienās sarīko mājas ballīti tuviem draugiem.

Z I V I S
Iespējama interese par garīgām, filozofiskām vai ezo-
tēriskām tēmām – tajās atradīsi dažu labu atziņu, kas 

palīdzēs tikt skaidrībā ar situācijām. Brīvdienas pavadi mierīgi, bet 
jaunajā nedēļā pievērsies sabiedriskām aktivitātēm. Satiksi domu-
biedrus un savu ideju atbalstītājus.
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Ceļu policists strostē autovadītāju: 
– Nu, kā tad tā? Pārsniedzāt pie-
ļaujamo ātrumu divkārt, neat-
ļauti pārkārtojāties! Es vēl 
saprotu “Mercedess” – bet jūs! 
Jūs! Tramvaja vadītājs!!!

Sēž divi sirmgalvji. 
Viens saka: 
– Atceries, kā mums armijā deva 
tabletes, lai negribētos sievietes,  
bet tās nekā nelīdzēja? 
– Jā! 
– Tikai tagad, šķiet, sāk iedarboties!

Sieva uzzina, ka vīram ir mīļākā. 
Vakarā viņa sadomā noskaidrot 
attiecības. 
– Saki, vai viņa ir skaistāka par 
mani? 
– Ko tu! Tu esi pati skaistākā.  
– Vai es slikti gatavoju? 
– Labāk par tevi neviena negatavo. 
– Kas tad par lietu? 
– Saproti, kad mēs mīlējāmies, viņa 
tā kliedz, tā kliedz… 
– Kāpēc neteici man to ātrāk? Es arī 
kliegšu. Ne sliktāk par viņu. 
Tajā pašā naktī viņi nolemj pamēģi-
nāt. Sieva jautā: 
– Nu, vai sākt kliegt? 
– Nē, vēl par agru. 
– Un tagad? 
– Pagaidi, es pateikšu. 
– Tagad kliegt? 
-Jā. 
– Oi-oi! Mājās nemaz nav nau-
diņas! Oi, bērni nav ēduši!

“Laiks kaut ko manā dzīvē mainīt!” 
nodomāja Jānis un devās uz banku 
samainīt eiro pret dolāriem.

– Veči, man tāda sajūta, 
ka šodien beidzot laimēšu! 
– Mans tēvs arī tā teica, 
kad mums vēl bija dzīvoklis.

– Labdien, vai meklējat darbu? 

– Jā, meklēju. 
– Kad atradīsit, piezvaniet!
– Kāpēc? 
– Mēs Jums piedāvāsim kredītu ar 
īpaši izdevīgiem noteikumiem.

– Kā jūs uzzinājāt par šo vakanci? 
– Jūs pats mani vakar atlaidāt!

– Roza! Jūs nesen kļuvāt par 
atraitni. Es arī esmu viens.
Jauns gan neesmu, tomēr diezgan 
turīgs. Vai saprotat manu mājienu?
– Bet, protams, Goldberga 
kungs! Es ar lielāko prieku
kļūšu arī par jūsu atraitni!

Augstkalnu iedzīvotājs iero-
das apģērbu veikalā.
– Es gribētu nopirkt divus uzvalkus!
– Vecotēv, cik jums gadu?
– Astoņdesmit.
– Kādēļ šķiest naudu? 
Nopērciet sev vienu uzval-
ku, līdz mūža galam pietiks!
– Otrs uzvalks nav man, bet tēvam.
– Ja jums ir astoņdes-
mit, tad tēvam visi simts!
– Tā ir! Uzposīsimies un 
iesim uz vectēva kāzām!
– Ja tēvam simts, tad vectē-
vam visi simt divdesmit!
Un viņš vēl grib precēties?!
– Negrib, bet ko padarī-
si, ja vecāki liek…

Sinoptiķi nekļūdās. 
Viņi vienkārši bieži vien 
sajauc laiku un vietu.

– Man šķiet, ka tu esi sievai  
zem papēža. Vai tu kaut reizi  
esi viņai teicis, ko tu 
par viņu domā?
– Jā! Gribi, rētas galvā parādīšu?

Tiesas process. 
Tiesnesis jautā lieciniekam: 
– Jūs taču redzējāt, kā apsūdzē-

tā ar gludekli iesit savam vīram pa 
galvu. Kā jūs rīkojāties? 
– Piezvanīju līgavai un pateicu,  
ka par precēšanos esmu  
pārdomājis.

Pazudis rozā bruņutranspor-
tieris. Īpašu pazīmju nav.

– Ciperovič, jūsu savaldība mani 
pārsteidz. 
Kā jums izdodas būt tik savaldī-
gam? 
– Ikdienas treniņš. Mājās man ir 
sieva, sievasmāte, četri bērni, divi 
suņi un šķiltavas, kas nedarbojas.

Divi dzērāji no rīta sēž paģiraini, 
priekšā trīslitru burka 
ar vienu gurķi. 
Viens paņem dakšu un neveiksmīgi 
mēģina uzdurt gurķi. 
Tas nepārtraukti aizslīd, rokas trīc, 
trāpīt nevar.  
Otrs pēc brītiņa saka: 
– Dod dakšiņu. Parādīšu, kā tas 
darāms. 
Tiešām, ar pirmo reizi viņam izdo-
das gurķi uzdurt. 
Pirmais: 
– Nav nekāda lielā māksla! 
Es jau viņu biju galīgi nogurdinājis!

Sieva: 
– Tev nepatīk mani radinieki! 
Vīrs: 
– Kā to ņem! Tava māsa, pie-
mēram, man patīk daudz 
labāk nekā tava māte!

Jānītis nejauši ieskatījās 
skolas saimniecības telpā… 
Kopš tā brīža viņam ir garantētas 
10 balles latviešu valodā un fizkul-
tūrā līdz pat skolas beigšanai…

Kādus varoņdarbus esat veicis savā 
dzīvē? 
Reiz algebrā es pacēlu roku…

P irms nedēļas noklausīta saruna – paaudžu konflikts kādā Ventspils mobilo telefonu veikalā. Sarunājas: māte 
(apmēram 30-35 gadus veca sieviete) un viņas dēls (apmēram 10 gadus vecs jauneklis).

Mamma: Tev vajadzētu ņemt šito telefonu.
Dēlēns: Bet, mammu, ar šito taču nevar normāli dzīvot.
Mamma: Kad telefonam vainas? Internets ir, kamera ir...
Dēlēns: Mammu, tur taču nekas neiet.
Mamma: Bet kā tev trūkst? Draugos vari ieiet, feisbuku arī vari apskatīt.
Dēlēns iepleš acis kā poda vāku: Mammu, tu taču esi veca. Kurš iet kaut kādos draugos – tas ir ļoti veciem, bet 

feisbuks arī veciem. Kurš vispār vairs iet feisbukā un draugos? Man vajag snapčatu, jūtjūbu un instagramu, lai viss 
rullē, lai varu iepostot video. Un kā es varēšu NORMĀLI paskatīties, ko man sūta????? Es būšu pilnīgs lūzeris, ja man 
tas telefons normāli neies.



ОВЕН
Понемногу завершайте начатые дела, а с новыми проектами 
повремените, поскольку по не зависящим от вас причинам с 
ними могут возникнуть проблемы. Все ранее достигнутые догово-

ренности должны оставаться в силе, не меняйте планов и своего мнения. 
В выходные стоит выйти в общество, возможно интересное знакомство. 

ТЕЛЕЦ
Весеннее настроение, вы будете особенно привлекатель-
ны. Люди будут проявлять к вам симпатию, некоторые знаки 

внимания окажутся для вас совершенно неожиданными. Новые зна-
комства, которые могут подарить бурные эмоции. Для семейных пред-
ставителей знака – время укрепления отношений, хорошо бы устроить 
романтическое мероприятие. Подходящее время для учебы и расшире-
ния кругозора. 

БЛИЗНЕЦЫ
Удачное время для презентации своих идей и поиска еди-
номышленников. Существует большая вероятность, что вы 

встретите людей, которые смогут вас поддержать. Большую помощь ока-
жут друзья и старые знакомые. Личная жизнь будет иметь важное значе-
ние – вас посетит весеннее, романтическое настроение. 

РАК
Время идет, а воз и ныне там? Сейчас такой период. Не стоит 
бороться с ветряными мельницами, нужно немного выждать. 

Не лишним будет оценить перспективы – возможно, пришло время сме-
нить работу или обратить внимание на развитие бизнеса. Устраивайте 
презентации, знакомьте со своими идеями. Чем больше людей узнают о 
них, тем лучше. 

ЛЕВ
Энергии и идей у вас предостаточно, однако остерегайтесь 
тратить силы впустую. Возможно, что на работе у вас слиш-

ком много обязанностей, к тому же, это сложные дела, которые буксуют и 
требуют больших трудозатрат. Выходные рекомендуется провести дома, 
устройте весеннюю генеральную уборку, а затем спокойно отдохните. 

 
ДЕВА
Важные события в личной жизни – страсти кипят, возмож-
ны перемены. Прислушайтесь к себе и откровенно погово-

рите с любимым человеком. Возможно, вам придется улаживать фор-
мальности в учреждениях или банках. Лучше было бы повременить, но 
если это невозможно, тщательно подготовьтесь, будьте внимательны с 
документами. 

ВЕСЫ
Рабочие обязанности потребуют сил и энергии, в этот период 
нужно быть особенно внимательными и остерегаться ошибок. 

В выходные вам захочется сделать дома генеральную уборку. Честно 
поделите обязанности между членами семьи, чтобы уберечься от слиш-
ком большой нагрузки. Вам нужен отдых. 

СКОРПИОН
В конце недели отложите все дела и уделите больше внимания 
личной жизни. Несмотря на то что вы наделены выносливостью, 

силой воли и большим энергетическим потенциалом, иногда все же нужно 
отдыхать. Подходящее время для того, чтобы заняться делами сердечны-
ми и проводить больше времени с любимым человеком. Не исключено, что 
свободных представителей знака ожидает приятная встреча. 

СТРЕЛЕЦ
Для вас актуальна тема финансов. Могут поступить заманчи-
вые предложения, но остерегайтесь авантюр, поскольку воз-

можность заработка и убытков сейчас идут рука об руку. Для того чтобы 
чего-то добиться, придется много работать. Подходящее время для 
хозяйственных работ дома – в выходные устройте генеральную уборку, а 
затем отправляйтесь на пикник. 

  
КОЗЕРОГ
Вы открыты для получения знаний – стоит записаться на 
курсы, посетить лекции или отправиться в поездку по обме-

ну опытом. В личной жизни – захватывающие приключения, возможны 
интригующие знакомства. На работе или в бизнесе новых проектов пока 
лучше не начинать. 

ВОДОЛЕЙ
Период профессионального роста – можно пытаться поднять-
ся по карьерной лестнице или поискать работу на лучших 

условиях, с более подходящей зарплатой. Не стесняйтесь обсуждать 
финансовые вопросы, подходящее время для увеличения доходов. В 
выходные устройте вечеринку для близких друзей. 

РЫБЫ
Возможно, у вас проявится интерес к темам, связанным с 
духовностью, философией или эзотерикой, – это поможет 

вам разобраться в различных непростых ситуациях. Выходные лучше 
провести спокойно, а в начале следующей недели стоит проявить обще-
ственную активность. Вам удастся встретить единомышленников и тех, 
кто захочет поддержать ваши идеи.
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В качестве ответа оппозиции 
чиновники планируют выйти на 
митинг с плакатами «Коррупция 
– наше будущее», «Руки прочь от 
моей яхты», «По ТВ не показали – 
значит, ничего и не было», «Пасть 
порву за домик для уточек», «Моя 
мигалка – мои правила» и «Я 
патриот – ворую только в России!».

- Я слышал, вы развелись. 
- Да. Да как-то неудачно. 
- В смысле? 
- Так опять вместе живём...

- Срочно приезжай! 
- Что случилось? 
- Просто интерес-
но, я время засекла.

- Какой крайний срок поставить? 
- Ставь 31е 
- 31е? нормально, вы успеете? 
- Успеем, конечно. Просто 
месяц не указывай

- Пап, у нас бабушка чё совсем не 
соображает? 
- С чего ты взял? 
- Как ни приду к ней, она спраши-
вает: – Кто это к нам пришёл?

В регистратуре людно. 
Регистратор, громко: 
- Имярек Имярекович Имяреков? 
- Да 
- Родились тогда-то тогда-то? 
- Да. 
- Проживаете там то и там то? 
- Да. 
- Телефон такой-то такой-то? 
- Да. 
- Подпишите вот тут согла-
шение о неразглашении пер-
сональных данных.
- Ребята, у кого есть учебники по 
квантовой физике, высшей мате-
матике или генетике? Дайте, пожа-
луйста. 
- Ой, молодец какая! Решила за 
науку взяться! 
- Мне для фотосессии.

- Одолжи червонец.  
- У меня с собой нету.  

- А дома?  
- А дома все хорошо. Спасибо.

- У меня для тебя две новости: 
одна хорошая, другая плохая. С 
какой начать? 
- С хорошей. 
- Плохих новостей нет. 
- А плохая? 
- Хороших тоже.

Разговор двух терапевтов в поли-
клинике: 
- Представляешь, поставила одно-
му пациенту диагноз «бронхит», а 
у него и вправду оказался бронхит! 
- Здорово! Но как тебе такое уда-
лось? 
- Сама не знаю, но уже вто-
рой раз за месяц угадываю! 

Мой муж так простужен! 
Скажите ему, чтобы он больше пил 
и отдыхал. 
Если это помогает, то я вооб-
ще не понимаю, как он ухи-
трился заболеть.

Швейцар Института красоты про-
славился среди своих коллег боль-
шими чаевыми. 
- Как тебе это удаётся? – спросил 
у него приятель. 
- Очень просто. Когда клиент-
ки приходят, я встречаю их сло-
вами «Пожалуйста, мадам!», а 
когда уходят, я им говорю: «До 
свидания, мадемуазель!»

- Саша, хотел у тебя спросить. 
Задача вот какая... 
- Погоди, погоди, тебе совет или 
консультацию? 
- А в чем разница? 
- Совет бесплатный, консультация 
за деньги. 
- Совет, конечно! 
- Мой тебе совет: запи-
шись на консультацию.

Дочь-студентка получила права и в 
первый раз подвезла мать до дома. 
Когда машина остановилась, мать 
сказала: 
- Благодарю тебя. 

- Да пожалуйста, – ответила дочь. 
- Я сказала это не тебе, 
а Господу Богу.

Так не хватает мужского тепла! 
Пошла, подняла стульчак, раз-
бросала носки по дому, поку-
рила на кухне… Вот оно – при-
сутствие мужчины в доме! 
Прям душа оттаяла!

Официант с подносом подходит к 
клиенту ресторана: 
Кофе? Чай? 
Клиент: 
Пожалуй, кофе. 
Официант: 
А вот и не угадали – чай...

Умер самый злой и склочный чело-
век в городке. На кладбище никто 
не хотел сказать о нём ни одного 
доброго слова. Организатор похо-
ронной церемонии спросил: 
- Неужели никто не скажет хоть 
одного доброго слова о покойном?  
Тогда вперёд выступил парикма-
хер и сказал: 
- Его было легко брить. У 
него была хорошая кожа...

Наказывайте ребенка толь-
ко в игровой форме. Например: 
«Тут приходил зайчик-побега-
йчик и нашептал, что ты, гов-
нюк такой, курил за гаражами»!

Она: 
- Женщина – как математика, не 
каждому дураку дано понять... 
Он: 
- Женщина – как раздел матема-
тики, теория хаоса называется...

«Новый еврей» открыл магазин, 
в котором продаются саксофоны, 
трубы, барабаны, гробы, ружья и 
пистолеты.  
Журналист:  
- Семен Маркович, ну и как идет 
торговля таким странным набором 
товаров?  
- Отлично! Позавчера мы 
продали трубу, вчера – 
ружье, а сегодня – гроб.

АНЕКДОТЫ

Разговор, услышанный неделю назад – конфликт поколений в одном из вентспилсских магазинов мобильных 
телефонов. Разговаривают: мать (женщина в возрасте примерно 30-35 лет) и её сын (мальчик около 10 лет). 
Мама: Тебе нужно было бы взять этот телефон.

Сынок: Но, мам, с этим же нельзя нормально жить. 
Мама: А чем плох этот телефон? Интернет есть, камера есть…
Сынок: Мам! Там же ничего не идёт. 
Мама: А чего тебе ещё не хватает? В Draugiem. lv зайти можешь, фейсбук тоже можешь посмотреть. 
У сына глаза округляются до размера блюдец: в каких-то там Draugiem. lv – но это же для очень старых, и фейс-
бук – тоже для старых. Кто вообще сейчас ходит в фейсбук и в Draugiem. lv? Мне нужен снапчат, ютуб и инстаграм, 
что бы всё было оки-доки, чтобы я мог перепостить видео. И как я вообще смогу НОРМАЛЬНО посмотреть, что мне 
шлют????? Я же буду полный лузер, потому что у меня этот телефон нормально не пойдет. 
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Пукитис остается 
верен Латвии 
Один из ведущих латвийских шорт-тре-
кистов Роберто Пукитис все же не станет 
менять гражданство и продолжит пред-
ставлять Латвию. Об этом после встре-
чи Олимпийским комитетом Латвии 
сообщил сам вентспилчанин. Конфликт 
с тренером сборной Эвитой Криеване 
у спортсмена возник из-за отношения, а 
не потому, что в нем была заинтересо-
вана какая-либо третья сторона. В этом 
месяце Р. Пукитис заявил, что провел 
свои последние соревнования под лат-
вийским флагом, так как ему поступили 
два предложения из других стран. 

У Румбениекса – блестящее 
начало сезона 
В соревнованиях, состоявшихся в сло-
вацком городе Дудинце, в дистанции 
на 50 км 4-е место завоевал Арнис 
Румбениекс, показавший второй луч-
ший результат в карьере. Всего шесть 
секунд отделяют спортсмена от того, 
чтобы преодолеть дистанцию быстрее, 
чем за четыре часа. Личный рекорд 
немногим более чем на полторы мину-
ты меньше. Самым важным в дан-
ных соревнованиях стало то, что А. 
Румбениекс выполнил нормативы чем-
пионата Европы. 

Достижения вентспилсских 
шорт-трекистов в Кубке 
Европы 
В прошедшем в Вентспилсе финале 
Кубка Европы среди молодежи и юнио-
ров победу в абсолютном зачете в воз-
растной группе D одержала вентспил-
чанка Алина Усатова. Она заняла вто-
рое место в дистанции на 500 м, одер-
жала победу в забеге на 777 м, а в дис-
танции на 1000 м стала шестой. Рейнис 
Берзиньш среди юниоров в группе B в 
абсолютном зачете получил серебро, а 
победу одержал в дистанции на 1500 м. 

Вентспилсские волейболисты 
– чемпионы Латвии 
Вентспилсские волейболисты успеш-
но защитили завоеванный в прошлом 
году титул чемпионов Латвийской 
национальной первой лиги. Однако в 
финальном турнире, проходившем в 
Парвентском дворце спорта, вентспил-
чанам пришлось хорошенько попотеть, 
чтобы отстоять титул – в финале побе-
да над ВК «Ozolnieki» в пяти сетах со 
счетом 3-2. К тому же, после трех сетов 
преимущество было на стороне гостей, 
однако вентспилчанам удалось одер-
жать победу в четвертом сете, а также 
в решающем, пятом – и выиграть золо-
тые медали второй год подряд.

В чемпионате по керлингу – 
новые победители 
В Пасху победителем в Вентспилсском 
открытом чемпионате по керлингу стала 
команда «Ice Scream»: Сандис Кристс 
Пуриньш, Олафс Индерсонс, Андрис 
Ласманис, Юрис Бондарс и Эдгарс 
Тифенталс. Для них это была первая 
победа в чемпионате. В финале «Ice 
Scream» со счетом 7:6 одолела коман-
ду – многократного чемпиона «Ostas 
celtnieks». Бронзовые медали – у коман-
ды Вентспилсского края. 

И на чемпионате по 
баскетболу – сюрпризы 
Сюрпризы – и на чемпионате 
Вентспилса по баскетболу, где победи-
телем прошедшего регулярного турни-
ра стали бронзовые призеры прошло-
го сезона – Вентспилсский техникум. 
Регулярный чемпионат с 12 победами в 
14 играх завершила как команда техни-
кума, так и команда «Baltijas Ekspresis», 
однако в очных противостояниях луч-
шими оказались студенты. В полуфина-
лах Вентспилсский техникум выступит 
против Управления Свободного порта, 
а «Baltijas Ekspresis» – против «Anzāģe/
Pope».

КОРОТКО О СПОРТЕ

www.nnvt.lv
Tел. 63607300.

«Noord Natie Ventspils Terminals» – 
многофункциональный центр перевалки грузов 

Быстрые, надежные и качественные услуги  

Соответствующая инфраструктура  

Паромные линии из Вентспилса 

Спортивная гордость Вентспилса и всей 
Латвии – тяжелоатлетка Ребека Коха впер-
вые в своей пока еще короткой, но блестя-
щей карьере стала чемпионкой Европы 
среди взрослых. Перед праздником 
Пасхи 19-летняя вентспилчанка в столице 
Румынии Бухаресте стала чемпионкой кон-
тинента, к тому же, в весовой категории до 
58 кг ее триумф был очень убедительным. 

У «золотой девушки» Ребеки Кохи теперь 
полный комплект медалей чемпионата Европы

Р ебека выступила на соревновани-
ях очень уверенно, получив зачет 
во всех подходах. Вентспилчанка 
подняла 100 кг в рывке, а в толч-
ке – штангу весом 120 кг, что в 

сумме составило 220 кг. Это на два кило-
грамма меньше личного рекорда Ребеки, 
однако поддается логическому объяснению. 
Спортсменка свои первые подходы как в 
рывке, так и в толчке сделала после того, как 
ее конкурентки… уже завершили соревнова-
ния. Поэтому девушка без лишнего напряже-
ния и стресса могла наблюдать за ситуацией 
и уверенно завершить соревнования побе-
дой. В сумме Р. Коха на 29 (!) килограммов 
опередила свою ближайшую конкурентку – 
шведку Ангелику Русу. 

KОХА: «Я ИСПЫТЫВАЮ СЧАСТЬЕ 
И ЧУВСТВО БЛАГОДАРНОСТИ!» 

Теперь у Р. Кохи – полный комплект меда-
лей во взрослом чемпионате Европы. В 2016 
году она получила бронзовую медаль, в про-
шлом году стала вице-чемпионкой Европы, а 
теперь ей удалось завоевать золотую награ-
ду. Коллекция медалей становится все более 
внушительной, особенно выделяются брон-
зовая медаль на мировом чемпионате среди 
взрослых, полученная спортсменкой во время 
дебюта на этих состязаниях в прошлом году, 
и, конечно, завоеванное четвертое место на 
Летних Олимпийских играх в Рио-де-Жанейро 
в 2016 году, когда конкурентки испытали шок, 
а вся Латвия была приятно удивлена этим 
результатом. 

19-летняя спортсменка после триумфа на 
континентальном чемпионате выразила боль-
шую радость по поводу достигнутого, под-
черкнув настойчивость тренеров Эдуарда 
Андрушкевича и Виктора Щербатых, что 
стало краеугольным камнем в достижении 
цели. «Знаете… Я даже не знаю, что ска-
зать… Это так здорово! Я так рада и благо-
дарна, во-первых, своим тренерам Эдуарду 
Андрушкевичу и Виктору Щербатых, кото-
рые меня готовили и поддерживали каждый 
день. Конечно, большое спасибо всем моим 
фанам, которые болели за меня. Спасибо 
моей семье, друзьям и товарищам по коман-
де», – после своей победы написала в соц-
сетях Р. Коха, получившая сотни отметок 
«Нравится» и множество поздравлений от 
друзей и знакомых не только из Вентспилса и 
Латвии, но и со всего мира. 

Спортсменка подчеркнула, что золотая 
медаль на чемпионате Европы среди взрос-

лых очень много значит для нее. А поддерж-
ка каждого болельщика дает дополнительную 
энергию и стимул, чтобы показать наилучший 
уровень. «Я так счастлива, что представляю 
свою страну – Латвию. Мы маленькое, но 
сильное государство. У нас много прекрасных 
атлетов, и я горда тем, что могу быть одной 
из них», – так в очередной раз выразила свои 
патриотические чувства Р. Коха.  

Достойны внимания также слова спор-
тсменки, связанные с ее титулом и намечен-
ными целями: «Это мой первый титул чемпи-
онки Европы среди взрослых, и я надеюсь, 
не единственный. Я продолжу серьезно рабо-
тать, чтобы защищать этот титул так долго, 
как только возможно в этом виде спорта». 

У СУХАРЕВА – ДВА РЕКОРДА 
И МАЛАЯ БРОНЗОВАЯ МЕДАЛЬ 

Достойно боролся еще один спортсмен – 
гордость Вентспилса – Ритварс Сухаревс. 
Ровесник Р. Кохи в весовой категории до 77 
кг установил два новых личных рекорда и в 
общем зачете добился наивысшего достиже-
ния в карьере среди взрослых, заняв четвер-
тое место. В сумме он остался сразу за пье-
десталом почета, но у него малая бронзовая 
медаль в рывке. 

Р. Сухарев очень упорно готовился к этим 
соревнованиям, о чем свидетельствуют 
достижения спортсмена. 19-летний атлет, 
который в прошлом году дебютировал во 
взрослых соревнованиях и стал восьмым 
на чемпионате Европы, и в этом году был 

самым молодым участником состязаний. 
Правда, не все подходы были успешными. 
Поднять 150-килограммовую штангу в пер-
вом подходе Р. Сухареву не удалось. Второй 
подход был удачным, а затем атлет сумел 
поднять 156-килограммовый снаряд, что 
позволило в общем зачете показать третий 
лучший результат и получить малую брон-
зовую медаль. Многообещающими были и 
соревнования в толчковой тяге, где вент-
спилчанин уверенно справился с весом в 
176 и 181 килограммов, однако в решаю-
щем подходе поднять 186 килограммов не 
удалось. В упражнении у Р. Сухарева пятый 
результат, а в сумме с 337 килограммами он 
занял четвертое место. Вентспилчанину уда-
лось улучшить два личных рекорда – в рывке 
и сумме. 

Самый тяжелый из вентспилсских тяжело-
атлетов – А. Плесниекс в последний момент 
из-за травм отозвал свое участие в соревно-
ваниях. Главный претендент на титул чем-
пиона Европы на проходившем недавно в 
Германии чемпионате Бундеслиги травмиро-
вал плечо настолько серьезно, что пришлось 
делать операцию. Травмировано не то плечо, 
из-за которого спортсмену пришлось про-
пустить весь прошлый сезон. Однако тогда 
ему удалось поучаствовать в чемпионате 
мира, где атлет сумел завоевать серебря-
ную медаль. Не будем терять надежды, что 
А. Плесниекс будет готов принять участие в 
чемпионате мира, который в ноябре пройдет 
в Туркменистане. 
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Пришло 
время 
толоки!

№. 14 (57)  6 апреля 2018 года

Позади длинные пасхальные 
выходные, и хотя погодные усло-
вия совсем не балуют, но мно-
гие из вас использовали выход-
ные дни для выполнения работ 
по хозяйству, и если не на улице, 
то дома, в помещениях уж навер-
няка.  Такой уж он есть, латыш, 
почти никогда не может усидеть 
спокойно. Да, это так – весна 
задержалась, но уже стучит у 
дверей.  В это время, после зимы 
и снега, всё должно быть снова 
прибрано и приведено в порядок, 
от осевшей серости пыли необ-
ходимо избавиться!  

К огда свой дом уже убран, 
то почему бы не отпра-
виться другим на подмогу, 
для общего блага обще-

ства и природы?  В эти выход-
ные в нашем городе пройдут сразу 
две толоки! Каждый вентспилчанин 
может принять активное участие в 
одной из двух или в обеих толоках, 
чтобы помочь птицам найти свои 
новые и удобные домики, а также 
ещё одно место в городе украсить 
цветами, чтобы радовался глаз не 
только у вентспилчан, но и у гостей 
города.  

Прежде всего, в субботу, прой-
дёт ежегодная толока по посадке 
подснежников, на сей раз она будет 
проводиться на площади Дзирнаву. 
Подобная толока организуется уже 
четвертый год подряд.  В первые два 
года вентспилчание усердно сажа-
ли подснежники в Саду Ренькя, где 
за два года было высажено почти 
2000 кустиков подснежников.  В 
прошлом году сотни жителей горо-
да участвовали в акции установ-
ления уникального мирового рекор-
да Гиннеса и сажали подснежники 
на лугу Сарканмуйжас. И на этот 
раз в толоке может принять уча-
стие любой желающий, главное – 
присоединиться и поучаствовать с 
желанием поработать. На площади 
Дзирнаву можно будет посадить уже 
подготовленную рассаду подснежни-
ков, а также взятые с собой сажен-
цы. Все необходимое для толоки 
уже будет на месте. 

Хотя в воскресенье лучше не 
работать, а хорошо отдохнуть, но, на 
наш взгляд, активно потрудиться на 
толоке – это исключение. Особенно 
потому, что мы сможем поработать 
на благо наших маленьких дру-
зей – птиц. С 11 часов в Детском 
городке пройдёт ежегодная толока 
по изготовлению скворечников для 
птиц, которая каждый год получа-
ет широкий отклик как у взрослых, 
так особенно у маленьких вентспил-
чан. Короче говоря, в по-настоящему 
семейной атмосфере будут изготав-
ливаться новые домики для вент-
спилсских певчих птиц – скворцов, 
дроздов, синичек, воробьёв, а также 
для какой-нибудь совы. На месте 
будут поставлены столы для работы, 
а также «шпаргалки» по изготовле-
нию скворечников, будут также гвоз-
ди, молотки и пилы, рулетки и дру-
гие инструменты, но каждый может 
взять с собой и свои инструмен-
ты. Если не справишься сам, сове-
том помогут настоящие мастера по 
изготовлению скворечников. Такие 
новые домики очень нужны птицам. 
Вблизи города у птиц-дуплогнёзд-
ников не хватает мест естествен-
ного гнездования – дупел деревь-
ев, поэтому поможем им сквореч-
никами. Такие птички очень нужны, 
так как они съедают большую часть 
насекомых, в том числе вредителей 
листьев и хвои. 

Ну что, пришло время толоки! 

В тридцатые годы Латвия уже ста-
бильно входит в мировой круго-
ворот, поэтому никакие события 
не проходят мимо нашей страны. 
Тревожное восприятие жизни, 

характерное для предыдущего десятилетия, 
входит в более спокойную фазу. Медленно, 
но уверенно формируется средний слой, 
повышается уровень жизни. Очевиднее всего 
это можно увидеть в квартирах и домах. 
Конечно, во многих комнатах все еще красу-
ются тяжеловесные шкафы, комоды и столы 
предыдущих периодов – как-никак хорошая 
вещь, за которую отдана приличная сумма! 
– однако молодые семьи стремятся обста-
вить свои гнездышки современной мебелью, 
для которой характерна чистота линий, чаще 
всего из Финляндии и Скандинавских стран. 
В латвийских мастерских под руководством 
хороших специалистов также производится 
мебель для столовых, спален, гостиных и 
детских комнат из светлого дерева – бере-
зы, ясеня и др. Дом освещается электриче-
скими лампочками, появляются люстры, зву-
чит радио. 

Элегантную простоту современная латыш-
ская хозяйка украшает самодельным тек-
стилем – занавесками, скатертями, накид-
ками, подушками и покрывалами. Журналы 
для женщин (самые популярные – «Zeltene» 
и «Mājas Draugs») полны схем вышивок, а 
также схем для вязания на спицах и крюч-
ком, к каждому номеру прилагаются выкрой-
ки и рисунки, которые наносятся на ткань 
при помощи утюга (листочек бумаги, на кото-
рый особой краской нанесен оттиск, скажем, 
букетика цветов; листочек со стороны рисун-
ка накладывается на ткань, затем по нему 
несколько раз нужно провести горячим утю-
гом. Остается только взять нитки для вышив-
ки и приниматься за работу). Рукоделие, 
конечно, трудоемкий процесс, но хозяйкам 
в тридцатые годы времени хватает – семью 
содержит муж, женская забота – домовод-
ство и воспитание детей, причем не толь-
ко в семьях среднего слоя, но и в семьях 
рабочих. Замужняя женщина, работающая 
вне дома, – редкость, исключение состав-
ляет лишь труд на семейных предприятиях. 
Незамужние барышни – другое дело. Самые 
популярные профессии юных дам – чинов-
ницы, работницы различных бюро, продав-
щицы, курьеры, секретари, учителя, воспи-
тательницы. Они также старательно читают 
журналы, любят послушать радио, а значит, 
информированы обо всем интересном, что 
происходит в Латвии и мире. 

А в мире происходят удивительные вещи! 
В Америке отменен «сухой закон», постро-
ен первый небоскреб, изобретена зажигалка 
«Zippo», по штатам разъезжает романтич-
ная парочка преступников Бонни и Клайд, 
в Венгрии кто-то изобрел ручку, у которой 
вместо чернил паста, на Олимпийских играх 
в Лос-Анджелесе наш Далиньш завоевал 
серебряную медаль, а в Англии наследник 
отказался от трона, чтобы жениться на мис-
сис Симпсон… В честь этой предприимчи-
вой дамочки ее любимый цвет назван в дам-
ских журналах «синим Уоллис». «Почему 
бы и мне не заказать себе весенний костюм 
цвета „синий Уоллис”?» – думает секре-
тарша в бюро и заодно заказывает новую 
шляпку. Ах, эти шляпки тридцатых годов! И 

Элегантные тридцатые
Продолжая начатый в марте обзор столетней 
истории нашего государства, сегодня хотелось бы 
приглядеться к следующему периоду. Тридцатые годы 
ХХ столетия в мировой истории называют по-разному; 
американцы помнят их как годы Великой депрессии, 
в Европе зародились и развивались авторитарные 
режимы – в СССР, Германии, Италии, Испании. 
Однако если не оценивать этот период с точки зрения 
политических событий, а рассматривать в культурно-
бытовом ракурсе, то его с уверенностью можно назвать 
периодом романтической элегантности и шарма.

маленькие шляпки с полями, и береты раз-
личных фасонов, украшенные перьями, лен-
тами, цветами, сеточками и вуалью. И когда 
на тебе костюм, может быть, даже украшен-
ный лисьим воротником, на голове шикар-
ная шляпка – можно сесть на поезд и через 
каких-нибудь пять с половиной часов очутить-
ся в Риге. А в Риге… O! Новый Центральный 
рынок с пятью огромными павильонами – 
другого такого нет во всей Европе! Пол выло-
жен плиткой, мраморные прилавки, которые 
просто ломятся от обилия товара! Новый 
Армейский экономический магазин, где даже 
пол из мрамора, а наверх можно взлететь 
по скользящей лестнице! Государственная 
Электротехническая фабрика, где произво-
дят не только шестилампочные радиоаппа-
раты, но и самый маленький в мире фото-
аппарат «Minox» и даже самолеты конструк-
ции Карлиса Ирбитиса! Можно приобрести 
пластинки местного производства «Bellacord 
Elektro» с записями Мариса Ветры и песен 
капеллы Винтера или мелодиями модно-
го фокстрота. Или в фирменном магази-
не парфюмера Томбергса купить одеколон 
«Прекрасный ландыш»…

Несмотря на то, что депрессия в Америке 
и частично кризис в Европе ощущаются и у 
нас, благосостояние латышей растет. На ули-
цах все больше автомобилей – американ-
ских или немецких – и мотоциклов. Открыты 
десятки междугородних автобусных рейсов. 
В городах появляются асфальтированные 
или выстланные бетонными плитами улицы 
и тротуары, в темное время зажигаются элек-
трические фонари. На рынке полно мяса, 
рыбы, овощей, фруктов, молока, масла. 
Хозяйки осваивают новые рецепты; по вос-
кресеньям пахнет карбонадом и ростбифом, 
в кладовых своей очереди быть поданны-
ми к чаю ждут шарлотка, «Наполеон» или 
рулет с брусничной начинкой. Рождество 
пахнет апельсинами и пипаркукас, в Пасху 
рядом с привычными крашеными яйцами 
появляются шоколадные или марципановые 
зайцы. А в Янов день семьи, взяв корзин-
ки с сыром и лепешками, с песнями отправ-
ляются на кораблике на природу. Да, о пес-
нях. В тридцатые годы в Латвии прошел VIII 
и IX Всеобщий Праздник песни. Девятый – в 
честь двадцатилетия независимости госу-
дарства – самый большой и роскошный к 

тому моменту. В парке «Аркадия» собралось четы-
реста хоров! Среди них и значительное количество 
вентспилчан. 

И помимо Праздника песни культурная жизнь бьет 
ключом. О Риге нечего и говорить, в Риге есть все 
что угодно, но артисты не зазнаются. В провинци-
альные города, в том числе и Вентспилс, приезжа-
ют певцы, музыканты, актеры, которые выступают в 
зале Латышского общества и Государственной гим-
назии; не ленятся и местные представители сферы 
культуры. Концерты и театральные представле-
ния практически каждую неделю, только бы были 
зрители. Любители кино восхищаются мировыми 
кинозвездами; реклама гласит, что можно будет 
увидеть «божественную Грету Гарбо в новой карти-
не «Поцелуй» или несравненную Марлен Дитрих в 
пикантной ленте «Голубой ангел» – говорят, что под-
вязки для чулков у нее украшены бриллиантами… В 
конце тридцатых годов блондинки – в «топе», поэ-
тому в парикмахерских большой спрос на пероксид 
водорода, так как, по меньшей мере, 50% девушек 
хотят быть похожими на Грету или Марлен. К сожа-
лению, стремление к романтике в то время нередко 
приводит к трагическим последствиям – увеличи-
вается количество самоубийств среди молодежи… 
В вентспилсских газетах время от времени появ-
ляются сообщения о барышнях, отравившихся или 
утопившихся из-за несчастной любви. Молодые 
влюбленные мужчины, не сумев завладеть серд-
цем объекта обожания, прыгают в Венту или хвата-
ются за ружье. Печально, но жизнь продолжается. 
Другие, более жизнерадостные молодые люди, осо-
бенно те, кто считают себя людьми искусства или 
приближенными, собираются в стильные кружки и 
по мере возможностей ведут «богемную» жизнь. 
Таким барышням нравится носить чулки в сеточку, 
яркие наряды и невероятные шляпы – зачастую не 
понятно, на чем они вообще держатся. Молодые 
господа облачаются в необычайно узкие брюки 
(в противовес моде для солидных мужчин), носят 
длинные жакеты и цветные шарфы; приглаженные 
волосы в стиле художника Падеги прикрывают мяг-
кие шляпы с полями; в уголке рта – папироса. 

В заключение – несколько слов о рекламе. Если 
в 20-е годы рекламные тексты еще чисто информа-
тивны, может быть, с какой-то мелкой изюминкой, то 
в тридцатые реклама расцветает и настолько напо-
минает современную агрессивную рекламу, что, 
если заменить название рекламируемого товара, 
то текст без изменений подойдет и для 2018 года. 
Например: «Неожиданная головная боль, мигрень, 
невралгия или зубная боль лишает вас самых пре-
красных мгновений в жизни. 

Возьмите CITROVANILLE OTTO, которая помо-
жет вам, на удивление, быстро, действует мягко и 
не наносит вреда. Поэтому носите всегда с собой в 
кармане ваше любимое средство – CITROVANILLE 
OTTO.

Запомните название и обязательно спрашивайте 
везде – ORIGINAL CITROVANILLE OTTO!» 
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Динамика изменения количества студентов, 
имматрикулированных на обучение по основным программам
2012/13 2013/14 2014/15 2015/16 2016/17 2017/18

241        240       241      219       186       179

Уже в третий раз за последние несколько месяцев в Вентспилсском крае зарегистрировано жестокое обращение с живот-
ными. В этот раз инспекторы Продовольственно-ветеринарной службы (ПВС) направились в сторону волости Варвес 
Вентспилсского края, где в одном из домохозяйств была обнаружена и изъята 21 единица истощенного домашнего скота, 
некоторые животные были в особенно изможденном состоянии. 

Очередной случай с истощенными 
животными в Вентспилсском крае

K ак газете «Ventspilnieks.lv» рассказала предста-
витель ПВС Илзе Мейстере, хозяйка длительное 
время животных не кормила и не поила должным 
образом, а также не заботилась о них. Несчастные 
животные пытались сами найти хоть немного 

корма где придется… Как видно на фото, скот настолько исто-
щен, что видны все кости. Некоторые коровы так ослабли, что 
были не в состоянии подняться на ноги и лежали в грязи. 

В ПВС проинформировали, что конфискованные в хозяй-
стве животные отправлены в безопасное место, с владель-
цами которого у Госагентства по обеспечению заключен 
договор о размещении животных, изъятых в рамках адми-
нистративного дела. По факту начат административный 
процесс. ПВС также проинформировала о случившемся 
Государственную полицию. Хозяйку, владевшую несчастны-
ми животными, ожидают большие неприятности и денежный 
штраф. 

В конце января инспекторы ПВС изъяли из хозяйства в 
Пилтенской волости 23 истощенных животных. Среди них 
были 18 коров, одна лошадь, две козы, козел и козленок. В 

ходе проверки инспекторы ПВС констатировали, что живот-
ные были ослаблены, их плохо кормили и поили. Многие 

были очень ослаблены. Одну корову даже пришлось усы-
пить, поскольку она не получала должной ветеринарной 
помощи и ее состояние здоровья было настолько удручаю-
щим, что животное невозможно было подвергнуть транспор-
тировке. Стадо в основном бродило по местным лесам, пита-
ясь чем придется. 

В конце прошлого года в волости Зиру из так называемого 
«Парка хаски» ПВС изъяла 26 собак. В ходе проверки инспек-
торы ПВС констатировали, что собаки содержались в антиса-
нитарных условиях – в нечистотах и при большой влажности, 
не были обеспечены полноценным питанием и физической 
активностью. За описанные нарушения на владельцев собак 
был наложен штраф в 800 евро. 

ближайших государств. В случае, если эта 
инициатива получила бы поддержку, такой 
ВУЗ начал бы работу в 2020 году. Насколько 
конкурентоспособной в этом случае окажется 
ВВШ и другие, особенно региональные выс-
шие учебные заведения? 

Вернемся к вышеупомянутому вопросу о 
привлечении студентов. Риге в этом отно-
шении проще, так как будущие студенты с 
удовольствием остаются в столице, в Ригу 
стремится значительная часть молодежи 
из регионов. В такой ситуации находится 
ВВШ. Несмотря на то что Вентспилсская 
городская дума предлагает различные льго-
ты в будущем, если молодой человек оста-
нется учиться в Вентспилсе, выбор моло-
дежи в пользу Вентспилса и Северной 
Курземе оставляет желать лучшего. И это 
для ВВШ – настоящий вызов как в отноше-
нии увеличения количества студентов, так 
и в отношении того, как изменить мышле-
ние и привлечь внимание поступающих во 
всей Курземе, других регионах, столице и 
за рубежом. 

ВУЗы борются за студентов. Вентспилс не исключение
ВОСЕМНАДЦАТИЛЕТНИХ 
СТАНЕТ НЕМНОГО БОЛЬШЕ 

Посмотрим, о чем говорят последние дан-
ные. Опубликованный Министерством обра-
зования и науки отчет о высшем образовании 
в Латвии в 2017 г. свидетельствует о том, что в 
2017/2018 академическом году 81 602 студен-
тов, что на 2% меньше, чем в прошлом акаде-
мическом году. Падение количества студен-
тов вызвано преимущественно сокращением 
числа выпускников средних школ в предыду-
щие годы, но, как подчеркивает Министерство 
образования и науки, в ближайшие годы 
ВУЗы смогут вздохнуть несколько свободнее: 
18-летних станет немного больше, а значит, 
увеличится и количество студентов. 

В этом учебном году в ВВШ учатся 264 сту-
дента, и это на 6% больше, чем в прошлом 
году. Правда, по всей Латвии в целом самое 
значительное сокращение количества сту-
дентов наблюдается именно в сегменте про-
грамм основного обучения – на 7% меньше, 
чем в прошлом академическом году. В ВВШ 
по сравнению с прошлым годом зарегистри-
ровано на 4% меньше студентов основных 
программ, или 179 человек. Еще в 2012/2013 

и 2014/2015 гг. это число составляло 241. Это 
самый низкий показатель среди других госу-
дарственных региональных ВУЗов. В свою 
очередь, в сегменте образования более высо-
кого уровня количество студентов даже воз-
росло на 21%, в ВВШ – впечатляющий пока-
затель роста в 35%, и это второй самый зна-
чительный рост в Латвии. Количество студен-
тов – 85 человек. 

РАСТЕТ КОЛИЧЕСТВО 
ЗАРУБЕЖНЫХ СТУДЕНТОВ 

Тем временем становится больше жела-
ющих учиться из зарубежных стран. В этом 
году их количество достигло 8806, или 
11% от всех студентов. В первой тройке – 
Индия (1233), Узбекистан (1116) и Германия 
(1047). В ВВШ в этом академическом году 
по обмену обучаются 34 иностранца (боль-
ше всего – из Испании (8) и Германии (7)). 
Всего в ВУЗе обучается 51 зарубежный сту-
дент, общий удельный вес иностранных 
студентов составляет 6%. Больше всего 
студентов из Узбекистана (19), Индии и 
Турции (по 7). 

Академический персонал ВВШ: пять про-
фессоров, семь ассоциированных профес-
соров (6 из них – женщины!), 10 доцентов 
(4 женщины), 17 лекторов (12 женщин), 7 
ассистентов и 28 ведущих исследователей 
(7 женщин). 46 из 74 имеют ученую степень. 
ВВШ выделяется наличием молодого акаде-
мического персонала: 17 человек в возрасте 
до 39 лет, 15 – до 49. 15 работников предпен-
сионного возраста. 

ВУЗ, который в прошлом году отметил 
свое 20-летие, является молодым высшим 
учебным заведением в семье латвийских 
образовательных учреждений, которое про-
должает возвращать себе доброе имя после 
громких скандалов в масштабе страны, когда 
контроль над работой ВВШ хотела взять в 
свои руки Вентспилсская дума. После ситуа-
ции вокруг ректорского кресла драматически 
сократилось количество желающих учиться 
в ВУЗе. В условиях, когда для региональных 
ВУЗов важен каждый студент, это публичное 
копание в грязном белье еще долго будет 
сказываться на имидже высшего учебного 
заведения. 
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У Вейониса историческая 
встреча с Трампом 
Президент государства Раймондс Вейонис 
после Пасхальной недели отправился с рабо-
чим визитом в США, где главным событием 
был саммит трёх президентов стран Балтии 
с президентом США Дональдом Трампом в 
Вашингтоне. На саммите, посвящённом сто-
летию стран Балтии, была принята деклара-
ция, которая является мощным политическим 
посланием в отношении поддержки США без-
опасности и обороны стран Балтии.  

Фермер СЗК обманным путём 
получил компенсацию после 
наводнений 
После наводнений прошлой осенью живот-
новодческое предприятие латгальского фер-
мера, депутата Резекненской думы Павела 
Мальниса (СЗК) получило компенсацию в раз-
мере 256 000 евро за погибшие посевы кукуру-
зы, однако он так и не смог показать неубран-
ный урожай. Оказалась, что после наводне-
ния поле высохло и урожай был убран, но от 
компенсации депутат не отказался. Началось 
расследование.   

Морские силы НАТО 
примем быстро 
На Пасху на датском корабле проходи-
ли учения, организованные размещённой в 
Латвии Службой интеграции сил НАТО «Joint 
Fortress», которые доказали: Латвия может 
быстро и уверенно принять корабли НАТО в 
кризисной ситуации. Главной целью учений 
было проверить и совершенствовать сотруд-
ничество и координацию между НАТО и наци-
ональными институциями и для обеспечения 
безопасности в Латвии в кризисной ситуации. 
Учения проходили на причалившем в Рижском 
порту корабле, а сценарий инцидента был 
разыгран в Вентспилсском свободном порту. 

Число ВИЧ-инфицированных 
по-прежнему стремительно растёт 
В течение года в Латвии на 5,3% выросло 
общее число ВИЧ-инфицированных пациен-
тов. На 1 января 2018 года было зарегистри-
ровано 7343 ВИЧ-инфицированных пациента. 
В настоящее время на стадии СПИД зареги-
стрирован 1921 человек, что на 7,6% больше, 
чем в прошлом году. На стадии СПИД в про-
шлом году умерли 892 человека, а до насту-
пления стадии СПИД в течение года умер-
ли 420 человек. Выросло также число ВИЧ-
инфицированных детей. В прошлом году было 
72 таких ребёнка. 

Гапоненко снова прославляет 
Сталина и фальсифицирует 
историю 
Находящийся в поле зрения Полиции безо-
пасности руководитель «Конгресса неграж-
дан» Александр Гапоненко, который обвиняет-
ся в разжигании национальной розни, создал 
фильм, прославляющий советского диктатора 
Иосифа Сталина, и вступил в партию Татьяны 
Жданок. В фильме «Латвия, которую мы поте-
ряли 2» утверждается, что И. Сталин спасал 
латышских легионеров, а Карлис Улманис 
массово депортировал немцев, отнимая у 
них золото и деньги, в свою очередь Эдуард 
Берклавс хотел запретить латышам женить-
ся на русских. Источником сведений являют-
ся детские школьные учебники по истории, 
утверждает А. Гапоненко.  

Предложенные МЮ курсы для 
новобрачных посещаются слабо
Оказалось, что предложенные Министерством 
юстиции курсы по обучению новобрачных 
посещаются гораздо меньше, чем планиро-
валось, поэтому из выделенных на их органи-
зацию в прошлом году 8000 евро в государ-
ственный бюджет обратно зачислены 5760 
евро. Во время пилотного проекта обучающую 
программу прослушали две группы или 16 пар. 
Обе группы укомплектованы в Риге. 

Должна быть автоматическая 
система звонков о ДТП 
В Европейском Союзе вступили в силу прави-
ла, которые предусматривают, что все виды 
новых автомобилей должны быть оснащены 
системой аварийных звонков или «Э-звонков», 
которая автоматически предупреждает служ-
бу спасения о произошедших дорожно-транс-
портных происшествиях. В ней использует-
ся единая по всей Европе телефонная линия 
службы спасения – 112, в случае автоаварии 
система автоматически подаёт сигнал соот-
ветствующим службам. Эта система может 
ускорить время реагирования служб на 40% в 
городах и на 50% в сельских регионах. 

В ЛАТВИИ

Отец Елены (первый слева) вместе с товарищами по службе отправляется  
возложить цветы в память о погибших во Второй мировой войне. 

Бабушка Вера из Казахстана в гостях 
у Елены в Ленинграде, 1981 год.

языке строчки стихотворений белорусского 
поэта Максима Танка, создающие фонетиче-
ски совершено иной поток ассоциаций, чем 
принято слышать на русском языке. Конечно, 
если человеку не лень самому для себя 
открыть это волшебство», Елене кажется, что 
именно душевная леность самих людей, а 
не преувеличенно патриотическое сопротив-
ление предложенному государством режиму 
обучения и является тем, что мешает про-
цессу реорганизации системы образования. 
К тому же, по поводу трудностей в освоении 
того или иного учебного предмета высказы-
ваются и жалуются не дети, а их родители, 
бабушки и дедушки, которые эти трудности 
видимо измеряют своим опытом и подходят 
ко всему со своей меркой, и им, возможно, 
освоить их было бы действительно пробле-
матично. Причем также забыто, что молодым 
людям нацменьшинств не отказано в возмож-
ности осваивать родной язык и культуры сво-
его народа.  

«Такими жалобами критикующие косвен-
ным образом, но тем не менее недооцени-
вают и принижают способности своих детей, 
которых их обычно гораздо больше, чем 
кажется родителям”, Елене радостно от того, 
что её дочь после обучения в русскоязыч-
ной школе успешно окончила высшее учеб-
ное заведение на латышском языке и сей-
час работает в коллективе, где приоритетно 
используется латышский язык, но бывает, что 
может пригодиться и её родной язык.  

УРОКИ НА ВОСТОЧНОМ 
БАЗАРЕ И В БЕРЛИНЕ 

«Знания языков – это как своеобразный 
наркотик, постоянно хочется их пополнять», 
Елена несколько огорчена тем, что в её моло-
дости, когда ум самый любознательный, со 
стороны государства не было особой под-
держки в освоении ни языков советских наро-
дов, ни народов Западной Европы.   

«Конечно, этот процесс должен быть добро-
вольным, к тому же большое значение имеет 
характер человека и среда, в которой он нахо-
дится. Например, когда меня ещё в дошколь-
ном возрасте увезли в Казахстан и на время 
оставили у бабушки, я попала в мир никогда 
не слышанных звуков и красок, и казалось, 
так увлекательно погружаться в него всё глуб-
же и глубже.  Бабушка брала меня с собой на 
восточный базар, и было бесконечно инте-
ресно узнать, и запомнить, как местные жите-
ли называют известные нам всем картофель, 
капусту или арбуз. Погладить шёлковый пла-
ток и узнать, как на казахском языке называ-
ется его цвет, как называют белого коня или 
пятнистого поросёнка. С того времени про-
шло уже много лет, но я по-прежнему хоте-
ла бы оказаться среди торгующих на базаре 
смуглолицых женщин и, как это там приня-
то, поторговаться с ними о цене. По-моему, 
было бы весело, но они меня поняли бы», не 
сомневается Елена. 

«Думаю, что гораздо легче мне было 
общаться в Германии, где я освоила основы 
этого языка в компании дворовых подружек 
после учёбы в русской основной школе.  Ну 
неужели ребёнок не научиться, как на немец-
ком языке называется мороженое, потому что 
очень хочется его купить? И когда просишь его 

О языке, который ведёт к взаимопониманию

у продавщицы с кое-как понятным ей про-
изношением, как приложение к лакомству 
обычно получаешь ободряющую улыбку.  
В этой связи мне иногда непонятно, поче-
му латышская публика аплодисментами 
встречает шведских или афроамерикан-
ских артистов, которые перед концертом 
говорят: “Лабдэн, драуги», но в повсед-
невной жизни хотя бы кивком головы или 
подсказанным словом не поддерживает 
русского соседа, который (наконец-то!) 
решился сказать вам что-то по-латыш-
ски.  Возможно, всё же надо было бы, а 
не самому переходить на русский язык, 
как это по-прежнему делают многие люди 
более старшего возраста. 

«ЛЕНЧИК» – ЗНАЧИТ СВОЯ 
После окончания Клайпедской сред-

ней школы Елена поступила Санкт-
Петербургский (тогда Ленинградский) 
институт инженеров водного транспорта, 
окончила его с отличием и получила воз-
можность выбрать будущее место рабо-
ты. Она нацелилась на Рижский порт, 
но попала к железнодорожникам и при 
первой же возможности перебралась в 
Вентспилс и начала работать мастером у 
гидростроителей. 

«И эта работа только отдалённо была 
связана с полученной специальностью, 
однако способности советского инжене-
ра к выживанию в то время оценива-
лись как неисчерпаемые. Затем насту-
пили девяностые прошлого столетия, 
время бурных перемен и на производ-
стве. Мне предложили попробовать свои 
силы и освоить новые знания для рабо-
ты с газом-пропаном, а также на раз-
личных должностях в системе сельско-
хозяйственной техники, где даже стала 
совладелицей совместного датско-лат-
вийского предприятия “Dalagro”, которое 
занималось установкой и обслуживанием 
теплотехнического и сварочного оборудо-
вания в сельской местности. Это были 
исключительно латышские коллективы, 

мне поначалу было сложно с использо-
ванием латышского языка. Конечно, все 
там понимали по-русски, немного слож-
нее с общением было на сельских хуто-
рах, но я считала делом чести в отноше-
нии языка стать своей.  Хочется верить, 
что так оно и случилось, потому что 
коллеги стали называть меня «Ленчик», 
что в моём понимании приравнивалось 
к медали. Потому что суровые курземцы 
таких особо ласковых прозвищ (от имени 
Елена, Лена) не каждому дают, его надо 
заслужить. Эти годы запомнились мне 
как до сих пор эмоционально самые бога-
тые. Нигде и никогда не видела столько 
простых, доброжелательных и светлых 
людей, как в Вентспилсском, Талсинском 
и Кулдигском районах, где приходилось 
работать. К сожалению, в то время и они 
не избежали бедности.  Перед глазами 
по-прежнему лицо одного сельского пар-
нишки, когда я протянула ему оставшу-
юся в сумочке конфету и яблоко – его 
глаза говорили, что для него это редкие 
и непривычные лакомства. Или сгорбив-
шаяся под тяжестью забот пожилая жен-
щина, которая ножом срезала перерос-
шую за забором траву: самоуправление 
пригрозило штрафовать за нескошенную 
по обочине двора траву, а у неё даже не 
было сил на ногах устоять, где уж там 
орудовать косой.  Как ты такому чело-
веку скажешь «здравствуйте» на чужом 
языке?», Елена и сейчас еще не скрыва-
ет эмоций. 

УРОК ИСТОРИИ 
«В СТОЛАТОВИКАХ»

У неё у самой не всегда всё шло глад-
ко, одно время была в числе безработ-
ных, участвовала в так называемой про-
грамме «столатовиков», помогая одному 
пожилому и немощному местному поэту.   

 «Для меня это был урок откровений. 
Оказалось, что этот интересный рассказ-
чик – бывший легионер и никакой не 
фашист, расстреливавший людей, каки-
ми их всех подряд изображали тенденци-
озные историки», уже прошли годы, но у 
неё в памяти по-прежнему человек, кото-
рый доверился представительнице друго-
го народа и убедил её.    

Из этого её отношения к ближнему и 
вытекает ответ на вопрос, почему Елена 
неоднократно от списка “Нового време-
ни» и «Единства» выставляла свою кан-
дидатуру на выборых в самоуправление.   

«Возможно, кто-то этому не поверит, 
но у меня действительно была наивная 
надежда, что, участвуя во власти, будет 
возможность помочь тем, кто своими 
силами не справляется с жизненными 
трудностями. К сожалению, не смогли 
убедить избирателей, что это не оче-
редной популизм», Елена не исключает, 
что, возможно, когда-нибудь попробует 
повторно выставить свою кандидатуру 
на выборах.  

«Отец учил меня, что любое хорошее 
дело нужно довести до конца, чтобы 
позднее не было стыдно перед людьми. 
До сих пор я старалась соблюдать его 
слова», Елена уверена, что в этом отно-
шении дел на её жизнь хватит. 
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На этой неделе толока подснежников 
В субботу, 7 апреля, в городе Вентспилсе прой-
дёт ежегодная толока по посадке подснеж-
ников. На этот раз она пройдёт на площади 
Дзирнаву. И на сей раз в толоке смогут принять 
участие все желающие. На площади Дзирнаву 
можно будет посадить уже подготовленную 
рассаду подснежников, а также взятые с собой 
саженцы. Все необходимое для толоки уже 
будет на месте. Первые две толоки по посадке 
подснежников состоялись в Саду Ренькя, кото-
рый в течение двух лет был пополнен почти 
2000 кустиками подснежников. В прошлом 
году толока по посадке подснежников прохо-
дила на лугу Сарканмуйжас, во время которой 
был установлен рекорд Гиннеса.  

Резиновое покрытие под всеми 
игровыми установками 
В главном Детском городке Вентспилса этим 
летом будет положено специальное амор-
тизирующее удар резиновое покрытие под 
всеми игровыми установками, таким образом 
будут завершены начатые еще в прошлом 
году работы. Ещё оставалась часть игровых 
элементов, под которыми было до сих пор 
существующее песочное покрытие. В целом 
амортизирующее удар резиновое покрытие 
положат под игровыми установками на пло-
щади 1662 м2. Строительные работы плани-
руются завершить до июня.

Возобновили прокладку 
велодорожки у озера Бушниеку 
С учетом благоприятных погодных условий, а 
также того, что стремительно приближается 
новый летний и туристический сезон, возоб-
новлены работы по оборудованию велодорож-
ки возле озера Бушниеку. Ведётся активное 
восстановление верхнего гравийного покры-
тия для велодорожки вокруг озера Бушниеку 
на участке от центрального места для купания 
до улицы Сталдзенес, а также начаты работы 
по улучшению гравийного покрытия создан-
ной лесной велодорожки. Как проинформиро-
вало «Коммунальное управление, в конце мая 
до начала нового велосипедного сезона вело-
дорожка будет закончена полностью.  

Первая награда года Вентспилсской 
молодёжи 
В этом году впервые в городе Вентспилсе 
будет вручена новая награда – награда года 
молодёжи, которой дано название «9 лично-
стей». Её вручение состоится в мае. Автор 
инициативы – Клуб президентов вентспилс-
ских школ, в который объединились лиде-
ры школьного самоуправления венстпилс-
ских учреждений образования. Цель награды 
– определить и наградить самых активных 
молодых людей Вентспилса, неформальные 
и формальные молодёжные организации и 
тех, кто поддерживает молодёжь, а также 
самое успешное школьное учебное предпри-
ятие. Всего будет девять номинаций.  

Возможность заплатить авансом 
И в этом году у тех вентспилчан, у кото-
рых ограниченный достаток, есть возмож-
ность тщательно планировать свой бюджет и 
вносить авансом платежи в летние месяцы, 
чтобы уменьшить размер платежей во время 
отопительного сезона, напомнило ООО само-
управления “Вентспилс силтумс». Это означа-
ет, что летом клиент по своему выбору может 
произвести предоплату в таком размере, в 
каком он желает, и таким образом создать 
накопление денежных средств и облегчить 
траты за отопление зимой.

Возобновляют автобусные рейсы 
в летний сезон 
Начиная с 1 апреля возобновились сезонные 
рейсы по маршрутам городских автобусов в 
Акменьдзирас (будет курсировать вместо зим-
него рейса), «Курземе», в сад Бриежу и на 
лодочную станцию в Сталдзене, проинформи-
ровало ООО самоуправления «Ventspils reiss». 
Подробную информацию о времени движения 
автобусов ищите на автобусных остановках.

В ВЕНТСПИЛСЕ

После небольшого, но непрерывного роста зарегистрированного в городе Вентспилсе уровня безработицы среди населения работоспо-
собного возраста в течение нескольких месяцев, в третью неделю марта он впервые остановился, а в Пасхальную неделю в первый 
раз даже стал снижаться.  В Пасхальную неделю уровень безработицы в городе был 4,7%, что на 0,1% меньше, чем неделю раньше. Об 
этом, опираясь нам данные вентспилсского филиала Государственного агентства занятости (ГАЗ), свидетельствует информация, пре-
доставленная самоуправлением.   

Рост уровня безработицы впервые за 
полгода остановился и начал снижаться

В течение недели ряды безработ-
ных уменьшились на 21 персо-
ну, однако общее число безработ-
ных еще сохраняется немногим 
больше тысячи – 1004 персоны. 

Зарегистрированный до сих пор уровень без-
работицы среди населения трудоспособного 
возраста в городе Вентспилсе был с неболь-
шой, но тем не менее растущей тенденцией 
к увеличению. Во второй половине осени уро-
вень безработицы был только 4,0%, однако по 
причине влияния нескольких факторов посте-
пенно вырос. А именно, в течение неполных 
четырёх месяцев наблюдается рост на 0,8% 
до 4,8%. Если ещё во второй половине ноя-
бря были зарегистрированы 860 безработных 
(ровно девять месяцев назад – в конце июля – 
число безработных составляло 931 персону), в 
течение неполных четырёх месяцев их число 

выросло в среднем на 170 человек и в первой 
половине марта этого года достигло высшей 
отметки – 1030 персон.  

Самый низкий зарегистрированный уро-
вень безработицы среди населения трудо-
способного возраста в городах республи-
канского значения по-прежнему в столице 
– в Риге, где это число сохраняется неиз-
менным - 3,2%. За ней следует Валмиера 
с 3,5%, немного дальше с 3,7% Елгава. 
Перед Вентспилсом и Юрмала с 3,9%. За 
Вентспилсом следует Екабпилс (6,3%), 
Лиепая (6,5%), Даугавпилс (8,1%) и Резекне 
(10,3%). 

Как проинформировало самоуправление, 
в базе данных вентспилсского филиала ГАЗ 
были доступны 162 свободных вакансии, 
однако, как уже неоднократно сообщалось 
ранее, цифры – это одно, а возможности 

– другое. И как бы руководство города не 
акцентировало то, как много есть свободных 
вакансий, тем не менее большая часть из 
них требует специфических знаний и навы-
ков, чтобы на рабочее место мог претен-
довать каждый, кто ищет работу. Численно 
по-прежнему самый большой дефицит в 
профессии сварщика ручной дуговой свар-
ки, где есть 25 свободных вакансий. Равным 
образом ощущается дефицит в профессии 
монтажника строительных конструкций (12), 
бетонщика (11), оператора станков метал-
лообработки (10), обработчика рыбы (9), 
слесаря металлоконструкций (8), монтажни-
ка металлических строительных конструкций 
(8), оператора на оборудование по метал-
лообработке (9), металлообработчика (5) и 
тракториста (5). По остальным 37 профес-
сиям есть 61 свободное рабочее место. 

Предприниматели, работающие в Вентспилсском 
порту, за год пожертвовали более 200 000 eвро
 Окончание. Начало на 1 стр.

«Мы хотим, чтобы Вентспилс был городом, 
которому не безразличны его жители и другие 
латвийцы, оказавшиеся в трудной ситуации. 
Люди, которым действительно необходима 
помощь, должны ее получить! Предприятия, 
работающие в Вентспилсском порту, свои-
ми пожертвованиями доказали, что человеч-
ность и сопереживание для них не только 
слова. Когда отворачиваются структуры госу-
дарства и самоуправления, мы помогали и 
будем помогать, – подчеркивает Инга Антане. 
– Человек выбирает своим местожительством 
ту территорию, город, страну, в которой он 
может обеспечить себе и своей семье достой-
ную жизнь. Именно поэтому так важно объ-
единить силы, чтобы победить бедность и 
добиться того, чтобы Латвия действительно 
стала самодостаточным государством, где 
в мире, благополучии и безопасности живут 
счастливые люди». 

За год на различные проекты, связан-
ные с образованием, литературой и культу-

рой, было пожертвовано более 68 500 eвро. 
В том числе, десять тысяч евро получила 
Вентспилсская евангелически-лютеранская 
община на разработку проекта реконструкции 
крыши церкви, получили поддержку лагеря 
для детей из приемных семей и людей в инва-
лидных креслах. Организованы мероприятия 
«Пауза» для семей, в которых растут дети 
с особыми нуждами, таким образом, семьи, 
в которых воспитываются особенные дети, 
смогли немного отдохнуть от тяжелых будней. 

На поддержку спортивных мероприя-
тий, в том числе детско-юношеского спор-
та, а также на поддержку спортивных клу-
бов всего было выделено 56 000 евро. На 
реабилитацию детей с особыми нуждами 
(рейттерапия, дельфинотерапия, канистера-
пия), приобретение специального оборудо-
вания и другие потребности, связанные с 
лечением, всего было пожертвовано более 
15 тысяч евро. Малообеспеченные и неи-
мущие жители, а также фонды и общества, 
в том числе, Вентспилсское общество сле-
пых, Вентспилсское общество инвалидов, 

Объединение политически репрессирован-
ных, лагерь в Пелчи для детей-инвалидов, 
пансионат для животных «Ulubele» и др. полу-
чили почти 60 500 eвро.

Инга Антане: « Важно объединить 
силы, чтобы победить бедность 
и добиться того, чтобы 
Латвия действительно стала 
самодостаточным государством, 
где в мире, благополучии и 
безопасности живут счастливые 
люди».
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Елена (справа) на геодезической практике в Ленинградской области  
в годы учёбы в институте. 

Владимир за рулём автомобиля Запорожец, который его 
родители подарили семье Сидляровичей, 1979 год.

Бабушка и дедушка Елены и брат отца на Украине,  
примерно девяносто лет назад. 

ПОПУЛИЗМОМ МОЖНО ОБЖЕЧЬСЯ 
«Я учла это пожелание и до сих пор говорю ей спасибо за 

переданную мне в детстве жизненную мудрость. То же самое 
я постоянно говорила и своей дочери Наталии, она приня-
ла это как само собой разумеющееся и полезную на практи-
ке в жизни и на работе истину уже в условиях независимости 
Латвии», Елена предаётся этим воспоминаниям в связи с объ-
явленными в этом месяце президентом государства измене-
ниями в законе, предусматривающими переход на обучение в 
средней школе только на латышском языке, который должен 
завершится в 2021/2022 учебном году.  

 “Я поняла, что вокруг этой чувствительной темы ещё будут 
кипеть страсти, радикально настроенные политики будут 

О языке, 
который ведёт к 
взаимопониманию
Вентспилчанка ЕЛЕНА СИДЛЯРОВИЧ 
родилась и росла в то время, когда 
песню со словами на русском языке 
«Мой адрес – Советский Союз» не 
только знали, но и восторгом пели 
многие миллионы живущих на 
шестой части суши земного шара 
граждане социалистической державы.  
Родившаяся в семье офицера 
советской армии, украинца Николая и 
девушки с Алтая, по национальности 
русской Валентины Леночка смогла 
убедиться в том, насколько слова поэта 
соответствуют реальной ситуации, 
когда в детстве и в подростковом 
возрасте посещала школу и в Литве, 
и в Белоруссии, и в Казахстане, и 
даже в Германской Демократической 
Республике – везде, где военную службу 
приходилось нести её отцу.  И во всех 
этих местах в то время можно было 
довольно комфортно жить, зная только, 
как было принято говорить, «великий 
и могучий» русский язык.   Признавая 
правильность этого яркого выражения, 
мать Елены тем не менее не уставала 
напоминать: тебе, прежде всего, для 
твоего же блага, нужно стараться 
выучить язык и того народа, среди 
которого приходится жить.

пытаться горячими спорами заработать для своих партий 
определенную долю политического капитала. Но насколько 
бы темпераментно против такого перехода или его поспеш-
ности не возражали сомневающиеся или полностью отрица-
ющие целесообразность перехода на обучение на латышском 
языке, в принципе все они – от сердца или хотя бы на словах 
– единого мнения: государственный язык желательно знать 
всем его жителям.  Следовательно, спора больше нет (в дей-
ствительности никогда и не было) о том, нужно ли; разногла-
сия заключаются в том, когда и в каком возрасте дети и моло-
дые люди должны этих знаний достичь?», Елена признаёт, что 
по этому вопросу у неё пока только эмоциональная оценка, да 
и слышанные до сих пор от специалистов педагогики выводы 
неоднозначны.   Её главное желание, чтобы всё было про-
думанно и обоснованно, чтобы, выступая за интересы детей 
нацменьшинств, заваривающие политическую кашу были 
достаточно дальновидными и не руководствовались своими 
сиюминутными амбициями, не разжигали вражду среди этни-
ческих групп. 

НО В ЖИЗНИ ВСЁ… ГОРАЗДО ПРОЩЕ 
«Если взрослые не пытаются надуманно регулировать 

своих отпрысков, настраивая их на противостояние, на демон-
страцию превосходства того или иного народа, дети языковые 
вопросы безболезненно и эффективно решают сами в еще 
очень раннем возрасте, могу подтвердить это примерами из 
своего детства, когда приходилось очень часто менять место 
жительства”, и Елена рассказывает случаи, как это получи-
лось, когда они жили в Литве.  

 «Сейчас уже не помню, шла ли инициатива от какого-то 
умного взрослого или мы с характерным для детей чувством 
справедливости придумали сами. Играть во дворе хотели 
мы все, но как понять друг друга в литовско-русской компа-
нии, чтобы довольны были обе стороны?  И тогда появилось 
предложение: одну неделю все говорим по-литовски, другую 
– по-русски.  Легко себе представить, что это стало элемен-
том игры, помнить, на каком языке на этой неделе нужно гово-
рить; поправлять собеседника, если он говорит неправильно, 
до боли в животе, но без злости, а доброжелательно смеять-
ся над словами, которые на другом языке звучали похоже, но 
имели совершенно другое значение.  Не знаю и не утверждаю, 
были ли такие отношения между детьми разных националь-
ностей в других местах в Литве, но у меня с этого счастливо-
го периода литовский язык остался на всю жизнь. Приезжаю 

в гости к матери, которая по-прежнему живёт в этой стране, в 
портовом городе Клайпеда, и чувствую себя среди своих и на 
рынке, и на концерте», рассказывает Елена и с благодарно-
стью вспоминает, что в Литве было начало и для её англий-
ского языка, так как там попался прекрасный преподаватель 
этого предмета.  

ВРЕМЯ ДЛЯ ЩУК, ГРИБОВ И ШАХМАТ 
«Позднее знания английского языка, конечно, совершен-

ствовала, уже живя в Латвии, использую как один из рабо-
чих языков в совместном датско-латвийском предприятии. 
Таким же образом английский язык пригодился и сейчас, когда 
работаю в транзитной фирме в Вентспилсе, где, между про-
чим, часто бывают, как говорят латыши, и «братья-литовцы».  
Летом с ними, как с приезжающими в Вентспилс многочис-
ленными туристами, приятно контактировать в местах отды-
ха и освежить знание языка.  Ещё такая возможность может 
быть на льду Венты зимой, когда они массово приезжают к 
нам на подлёдную рыбалку. Но здесь наши интересы сезон-
но не совпадают – мы вместе с мужем Владимиром, механи-
ком рыболовецкого судна, уже несколько лет как увлеклись 
ловлей рыбца и щуки. Тоже в основном в Венте, иногда ещё 
в Ринде и в Энгуре, но только в летние месяцы. Никогда не 
думала, что на восходе солнца, на затянутой дымкой реке 
может быть так красиво, а еще встречающий рассвет целый 
оркестр птиц…  Природа зовёт нас к себе и осенью, когда в 
лесу пахнет грибами, но у этого времени года другая, более 
спокойная красота, сквозь которую уже ощущается близость 
морозных зимних вечеров, когда на столе для себя, и для 
друзей собранный богатый урожай боровиков или лисичек. 
Тогда будет время и другому, возможно главному моему хобби 
– шахматам, которыми я увлеклась и у меня были первые 
достижения еще тогда, когда я училась в Литве. Надеюсь, что 
когда-нибудь у меня будет возможность сыграть с большим 
мастером шахмат, вентспилчанкой Даной Рейзниеце-Озолой, 
когда у неё появится свободное от выполнения обязанностей 
министра время и она приедет в наш город», Елена утвержда-
ет, что такой вызов у неё действительно на уме.  

НЕ НАДО ПРИНИЖАТЬ СПОСОБНОСТИ ДЕТЕЙ 
Продолжая об обучении на государственном языке, Елена 

выражает мнение, что это не нужно было бы превращать в 
принудительное мероприятие.  У неё нет конкретного пред-
ложения, как иначе решать вопрос безусловно необходимого 

освоения этих навыков, особенно взрослы-
ми людьми, но из своего опыта как один из 
вариантов решения проблемы в будущем она 
видит в вовлечении детей в этот процесс уже 
в очень раннем возрасте.  

 «Тогда обучение можно превратить в сво-
еобразную, увлекательную и ненавязчивую 
игру, с помощью которой на всю жизнь будет 
запрограммировано желание для самосовер-
шенствования, чтобы осваивать таинствен-
ную музыку и ритм слов другого языка. Когда 
служба отца привела нас в Минск, мне в 
тамошней школе, по законам того времени 
белорусский язык (также, как и в Литве литов-
ский, и в Германии – немецкий) учить не надо 
было. Но я пыталась его понять в общении 
с местными сверстниками и, например, до 
сих пор помню, как звучат на белорусском 
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Н ОВОСТЬ ПРЕССЫ: проконтролировать политическую агитацию в 
интернете практически невозможно, поэтому, дескать, вообще нужно 
снять все ограничения на агитацию, пропаганду и маркетинг. Так в 

своей еженедельной пресс-конференции заявил Айварс Лембергс («Latvijai 
un Ventspilij»), комментируя информацию о коммуникации Бюро по предот-
вращению и борьбе с коррупцией (БПБК) с держателями крупнейших соци-
альных сетей по вопросу о рекламных кампаниях партий в интернете и о том, 
что в случае неудачного сотрудничества в Латвии может оказаться необходи-
мым постановление суда о блокировке социальной сети «Фейсбук». (LETA, 
9.03.2018.)

Уже за высказывание в первой реплике обвиняемый в тяжких преступлени-
ях городской глава может получить «пятерку» и самодовольно сесть в кресло, 
надкусить любимую ватрушку и сделать пару глоточков приготовленного дома 
кофе, который у него всегда имеется в хорошо известном термосе. Да, к сожа-
лению, до сих пор многие не видят тонкой грани между агитацией, пропаган-
дой и маркетингом в виртуальной среде, так как их легко спутать и зачастую 
воспринять как само собой разумеющуюся информацию – дескать, «если уж 
он так говорит, то так оно и есть». Административный ресурс и его использова-
ние в собственных интересах (читай: чтобы преподнести себя в положитель-
ном свете) – это как сачок, которым можно черпать кредит доверия избирате-
лей и их голоса. Все равно, что городить, лишь бы только быть на виду и там 
и сям. В этом нет абсолютно ничего нового, но сегодня такие методы выгля-
дят значительно более невинными, а на самом деле являются намного более 
агрессивными, охватывают более широкую аудиторию, а также оплачиваются 
из денег налогоплательщиков. 

Недавно центр независимой исследовательской журналистики «Re:Baltica», 
упоминание названия которого в здании самоуправления и в присутствии его 
руководства – абсолютное табу, опубликовал объемное исследование. Точнее, 
лишь вершину айсберга. А именно: на то, чтобы поднять популярность риж-
ского мэра Нила Ушакова, за три года было истрачено, как минимум, 8 млн 
денег рижан. На эти средства подкупались медиа, оплачивались занятия 
молодежи, причисляемой к «Согласию», финансировались «штатные пикет-
чики» и осуществлялась различная деятельность в соцсетях. Кажется, очень 
знакомая картина, не правда ли? Именно так – то же самое, что происходит 
в Вентспилсе! 

Во-первых, с подкупом медиа в Вентспилсе проблем нет, поскольку все 
куплено много лет назад. Ранее в публичном пространстве многократно про-
звучало, кто в свое время опосредованно купил как местную газету, так и 
локальное телевидение. То, какие огромные суммы из бюджета самоуправле-
ния текут на счета одного и другого медиа в качестве городского заказа. Это, 
понятное дело, позволяет удобно обойти ограничения на издание так называ-
емых информационных листков самоуправления, в которых нельзя «рисовать-
ся», а вот таким образом можно чудесить сколько влезет. Через оба эти канала 
годами властвует культ личности, текут полноводные реки агитации и гремит 
салют пропаганды. Но разве самоуправление когда-нибудь раскрывало, что 
большая часть опубликованной в этих медиа информации оплачена и сколь-
ко оно за это заплатило? Этого не произойдет никогда, пока городом руково-
дит обвиняемое в тяжких преступлениях лицо с ограничениями в отношении 
действий, связанных с процессом руководства самоуправлением. «Прикрыто» 
все – новостные информационные материалы, статьи, интервью и т. д. О судо-
производствах и обвинениях – ни слова. О проблемах – только в том случае, 
если о них публично начинают шуметь горожане, и особенно в тех случаях, 
когда выгодно напомнить о себе и культе личности. Конструктивного диалога 
нет ни в местной прессе, ни в самой думе. Как анекдот в глазах вентспилчан 
– балаган в рубрике, в которой городской глава отвечает на вопросы жителей. 
Во-первых, вопросы лишь позитивные для города; во-вторых, унижение поли-
тических оппонентов и решений на государственном уровне, в то время как с 
выгодной стороны преподносится представляемая мэром партия СЗК; в-тре-
тьих, высказываются мнения и даются пояснения по поводу вопросов, которые 
никоим образом не связаны с Вентспилсом и жизнью вентспилчан. Все то же 
самое можно отнести и к действиям в пространстве интернет-медиа, а кон-
кретнее – в социальных медиа. Кажется, целая команда нанята, которая зани-
мается этим как напрямую, так и косвенно. Разве мы забыли, в каком пара-
ноидальном отчаянии переполняли социальные сети «ретвиты» и «линки» 
каждого пустяка, когда в городе происходило что-то хорошее, и ненавязчиво 
акцентировалось, кто все это сделал? Во сколько обходится содержание псев-
допорталов и страниц, на которых можно прочитать только лестную инфор-
мацию о конкретной персоне? Приближаются выборы в Сейм, и машина про-
паганды набирает скорость. Формула точки зрения, высказанная в заголовке, 
точно иллюстрирует тот принцип, по которому сейчас живут отцы самоуправ-
ления. Все это вентспилчанам следует учитывать и становиться активными, 
требуя от самоуправления пояснений по поводу любых расходов, ведь это, 
в конце концов, именно наши, заработанные вентспилчанами налоги. Знают 
ли вообще вентспилчане, где и как тратятся думские бюджетные средства и 
на какие (истинные) цели? Идут ли наши, налогоплательщиков, деньги толь-
ко на красивую упаковку или тратятся на стоящее содержание – отображение 
правды? 

“Ventspilnieks.lv”

Aгитация + пропаганда = 
маркетинг!
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Год назад – 5 апреля – в 
Вентспилсе начало рабо-
ту благотворитель-
ное общество «Ventspils 
uzplaukumam». Его цель 
– поддерживать организа-
ции, которые активно уча-
ствуют в решении проблем 
в Вентспилсе и Латвии, 
мероприятия, которые 
повышают национальное 
самосознание латышей, 
способствуют мотивации 
молодежи достичь постав-
ленных целей, и, конеч-
но, оказывать поддерж-
ку большим и маленьким 
вентспилчанам, попавшим 
в трудную ситуацию. За 
год своего существования 
общество выделило на эти 
цели 200 000 евро. 

Предприниматели, работающие 
в Вентспилсском порту, за год 
пожертвовали более 200 000 eвро

Член правления общества Инга Антане подчерки-
вает, что благотворительные проекты в Вентспилсе 
получали финансовую поддержку уже на протя-
жении многих лет. За это вентспилчане могут бла-
годарить ряд коммерческих организаций, работа-
ющих в Вентспилсском порту, в том числе, АО 
«Ventbunkers», AО «Baltijas ekspresis», AО «Unifreight 
Logistics», AО «Ventspils tirdzniecības osta», AО 
«Kālija parks», ООО «Noоrd Natie» и др. Ежегодно 
предприниматели жертвовали часть своей прибы-
ли, не деля дивиденды, а бескорыстно помогая тем, 
кому помощь в определенный момент требовалась 
больше всего. Была оказана помощь семьям, в кото-
рых растут дети с особыми нуждами, обеспечена 
возможность участвовать в летних лагерях, оказа-

на широкая финансовая поддержка фонду Детской 
больницы, а также отдельным семьям, чтобы обе-
спечить медицинскую помощь в случае чрезвычай-
ной необходимости. Средства получили как профес-
сиональные спортсмены высокого класса, так и дет-
ско-юношеский спорт, выделены финансы приютам 
для животных, а также была протянута рука помощи 
многим, кому это было действительно необходимо. 
Весной прошлого года предприниматели объедини-
ли ресурсы, предусмотренные на благотворитель-
ность, и общество «Ventspils uzplaukumam» стало 
тем инструментом, при помощи которого быстро и 
эффективно удалось оценить и распределить сред-
ства наилучшим образом. 

В УЗов в Латвии много – 16 государствен-
ных и 13 частных. Среди них по несколь-
ким причинам существует конкуренция. 
Одна из главных – в том, что многие 
учебные заведения предлагают похожие 

учебные программы. В ВВШ имеется факультет 
экономики и управления, факультет переводоведе-
ния и факультет информационных технологий. В 
Вентспилсской высшей школе проводится обуче-
ние по 14 образовательным программам. Учиться 
можно по программам бакалавриата и магистрату-
ры, а затем продолжить обучение по одной из док-
торских программ. Плюс заключается в том, что 
образовательные программы соответствуют прогно-
зам и направлениям, в которых город планирует раз-
виваться. Например, в области информационных и 
коммуникационных технологий (ИКТ). В Вентспилсе 
работают как крупные, так и небольшие предприя-
тия, на которых ощущается острая нехватка специ-
алистов в этой области. Данные Центрального ста-
тистического управления свидетельствуют, что в 

ВУЗы борются за студентов. 
Вентспилс не исключение
Уже пятнадцатый год численность населения Латвии сокращается. Люди отправляются на поиски 
лучшей жизни, особенно молодое поколение: из сельской местности – в крупные города, из крупных 
городов – в сельскую местность, из крупных городов и сельской местности – в столицу или за гра-
ницу. Закономерно, что сокращается и число молодых семей, а также снижаются показатели рожда-
емости, а значит, количество детских садов и школ, особенно в регионах. Изменение демографиче-
ской ситуации ощутимо сказывается и на количестве студентов в ВУЗах. Одно из высших учебных 
заведений региона – Вентспилсская высшая школа (ВВШ) также упорно борется за привлечение сту-
дентов из ближайших окрестностей, столицы, других регионов и из-за рубежа. В этом учебном году 
количество студентов в ВВШ несколько увеличилось, однако впереди еще много работы, чтобы 
достичь высоких показателей минувших лет. 

последние годы количество занятых в сфере ИКТ 
возросло до 31,3 тыс., а число предприятий достиг-
ло 6,5 тыс. В свою очередь, удельный вес секто-
ра ИКТ в ВВП в последние годы растет и достигает 
уже 4,7%.

ДУМАЮТ О СОЗДАНИИ РЕГИОНАЛЬНОЙ 
ВЫСШЕЙ ШКОЛЫ ИКТ 

Вентспилсская дума мечтала о том, что ежегодно 
ВВШ будет выпускать сотню молодых специалистов, 
однако пока их количество сравнительно скромное. 
К тому же, нужно учитывать, что в Национальном 
плане развития Латвии предусмотрено: ежегодно 
стране требуется до 3000 специалистов ИКТ. ВВШ 
нужно хорошенько поднапрячься в этом вопросе, 
поскольку Министерство экономики выступило с 
идеей создать региональный ВУЗ, который обеспе-
чивал бы выпуск 3000 специалистов в сфере ИКТ  
в год. В ВУЗе могли бы учиться студенты из  


